
1Číslo 4/2015
Rohatecká obec

4/2015

XIX. ročníkXIX. ročník

Rohatecká Rohatecká 
obecobec

Úvodem

Polovina prázdnin je za námi a  jen 
v červenci bylo devatenáct tropických dní. 
Voda v řekách je na minimech a vodáci si 
své kanoe přes některé jezy musí přenášet. 
Je však méně komárů a  taky méně hub. 
Kuňkání žab připomíná na Moravu za-
bloudivší dalmatské cikády.

 Jak se říkávalo, co červenec nedopeče, 
to už v srpnu neuteče. Byla to vždy doba, 
ve které se krajina vyplnila sestavami sno-
pů. Na polích dosoušené obilí doplňovalo 
vždy kolorit druhého nejteplejšího měsíce 
v roce. Blížící se svátek svatého Bartolomě-
je nám zase přináší hodové veselí. Příroda 
se snoubí spolu s  hospodářským rokem 
a  nás místo fotosyntézy více uchvacují 
rychlosti wifi  připojení. Podle již vousaté 
zprávy OSN je největším znečišťovatelem 
ovzduší metan od našich krav, který tak 
zahanbuje všechny výfukové plyny dohro-
mady. Výnos žlutavé řepky je díky suchu 
menší a obilná zrna jsou drobnější. 

 Před pár dny jsme měli takzvaný 
modrý měsíc. Je to druhý úplněk v  jed-
nom měsíci. Tato situace nastává jednou 
za tři léta. Před nějakou dobou by mohlo 
být zvláštností dožadování se internetu 
táborových dětí než dvě úplňkové parády 
na obloze. Lesníci v oblasti Moravské Sa-
hary třeba před nedávnem měli naměřit 
až sedmdesát stupňů celsia v deseti centi-
metrech pod zemí. Teplo a sucho to způ-
sobující zřejmě může i za to, že přes půlku 
Labe lze přejít pěšky a  ministerstvo ze-
mědělství uvažuje o  posílení zadržování 
vody v krajině. Začne se tím, že se lidem 
zakáže napouštět vodou bazény. Někde je 
zákaz pro ženy být se svlečeným horním 
dílem plavek pod hrozbou pokuty. Je tam 

podmínka, že si prvně musí někdo stěžo-
vat. Slyšel jsem, že se údajně pánové moc 
do toho nehrnou.

 Házení vajíček na politika se stalo 
trestným činem a berlínské muzeum po-
řádá prohlídky pro psy. Můžeme si vzít od 
nich inspiraci a udělat pro pejsky u nás tře-
ba prohlídkový okruh se slevou na hradě 
Kost. Spotřeba antidepresiv opět stoupá 
a  lidé jedí často jen z nudy. To raději ne-
vyprávějme třeba při cestách do Somálska. 
Těm, co neznali Ferdinanda Peroutku, se 
už taková lehkovážnost stát nemůže, asi 
stejně tak jako uskutečněná nevědomost 
o zemi jménem Řecko. Reguluje se hazard 
zosobněný loterijními automaty. Však ten 
hazard, co provádíme s naší kulturní kra-
jinou v  debatách o  prolomení těžebních 
limitů, se vnímá jako potřebný krok. Ně-
komu dáme na krátký čas práci a  někdo 
přijde o  svůj domov navždy. Stejně jako 
změněná krajina. Fift y fi ft y, ale někdo tady 
počítá blbě.

 Nočního ptáka lelka lesního napočí-
tali velmi málo za poslední roky v  Evro-
pě, a  to i díky poklesu množství velkého 
hmyzu. V České republice již takřka není. 
V oblasti Strážnické Pomoraví – Bzenecká 
Doubrava se díky neuskutečněné realizaci 
rychlostní silnice R55 stále vyskytuje. Tak 
se v  nedalekém Soutoku na Tvrdonicku 
díky ochraně hnízdících rarochů lesních 
můžeme těšit i  z orla královského. Ote-
vřelo se opět téma čipy a  rodiče již vědí, 
jak nechat očipovat své ratolesti. Vědí, že 
když dítko projde branou ve škole, bude 
čip načten. Data s informací, že dítko je ve 
školních škamnách a ne za školou, dojdou 
v sms zprávě taťkovi s mamkou. 

 V restauracích se poslední dobou roz-
mohlo pokládat hostům tajuplnou otázku: 
„ Máte všechno?“ Vždy se nejdříve podí-
vám po svých věcech, tašce, peněžence 
a mobilu. Vzápětí s vítězným výrazem na 
tváři odpovím: „Ano, mám!“ Zlí jazykové 
tvrdí, že se obsluha jen táže, jestli si něco 
neobjednáme dalšího. Já jim na to však 
neskočím a věřím, že dbají mé bezpečnosti 
v lokále. 

 Nedávno vrcholila slavná pouť do 
Santiaga de Compostela. Svatojakubská 
cesta vede i  přes území České republiky. 
Máme potřebu iniciační transformace. 
Někdo nahlíží na dnešní planetární krizi 
jako na kolektivní rituál přechodu. Příleži-
tost k vnitřní práci a propojení s přírodou. 
Na závěr slova jednoho reverenda: „Věřte 
v Boha, ale auto si zamykejte“.

 Stanislav Zela, šéfredaktor
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Karel Novák, vernisáž výstavy 
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Z jednání rady a zastupitelstva

Ani tropické teploty letošního léta nesnížily tempo jed-
nání rady obce a zastupitelstva. Radní se scházejí v podstatě 
s dvoutýdenním rozestupem, veřejné zasedání zastupitelstva 
se konalo 7. července. Na programu jednání měli zastupite-
lé celkem dvacet bodů. Mezi hlavní projednávané body zcela 
určitě patří schválení zadávací dokumentace na vybavení no-
vého Domu občanských aktivit (staré školy). Budova je hoto-
va, a tak zbývá jen vybavit ji potřebným nábytkem. Součástí 
zakázky není jen interiér nové knihovny, ale i všech ostatních 
místností, jako kluboven seniorů či tříd základní umělecké 
školy. A nábytku je to opravdu hodně. Druhé schvalované vý-
běrové řízení je určeno na dovybavení sběrného dvora a sběr-
ného místa na Kolonii potřebným technologickým zařízením. 
Na obou stanovištích nám stále chybí potřebné množství 
kontejnerů tak, aby bylo možné efektivně třídit veškerý od-
pad. Pro efektivnější separaci a dopravu papíru a PET lahví 
nám schází komorový lis, který odpad stlačí do kubíkových 
balíků. Kus práce na sběrném dvoře i  jinde pak jistě udělá 
i kloubový nakladač. Na celou tuto akci již obec získala dota-
ci. Výběrové řízení na dodavatele přírodního hřiště mateřské 
školy a zateplení budovy zdravotního střediska na Kolonii de-
legovalo z důvodu dodržení časových termínů na radu obce. 
Zastupitelé byli dále seznámeni se závěry jednání fi nančního 
výboru, který se zabýval především rozpočtovým opatřením. 
Jeho schválení bylo pak dalším bodem jednání. V něm jsou 
v průběhu roku upravovány jednotlivé položky dle aktuálního 
vývoje a potřeb, především dle realizovaných akcí a získaných 
dotací. Obec opětovně vyhlásila řízení na poskytnutí zápůj-

ček z  fondu rozvoje bydlení. Všechny další body jednání se 
zabývaly výkupem či prodejem pozemků. Velkým blokem za-
sedání bylo schválení kupních smluv na pozemky pod komu-
nikací v ulici Budovatelská, kde se majetkové vztahy dlouhá 
léta neřešily. Zastupitelé dále projednali prodej několika po-
zemků, o které projevili zájem naši občané. V závěru zasedání 
se zastupitelé opět věnovali problematice pozemků v  areálu 
fotbalového hřiště v Cihelnách. Po další podrobné diskuzi za-
stupitelé nepřijali cenovou nabídku současných majitelů. Na 
druhou stranu však přijali usnesení, že obec vykoupí veškeré 
nabízené pozemky pod tréninkovým hřištěm a v jeho soused-
ství za cenu stanovenou znalcem.

Všechny body projednávané zastupitelstvem jsou pocho-
pitelně projednávány i  na jednání rady obce a  rada k  nim 
předkládá svá stanoviska. Mimo jiné rada v  uplynulém ob-
dobí schválila přijetí dotace na podporu rodinné politiky – 
počítačové kurzy pro seniory a dotaci na vybavení jednotky 
hasičů. Rada se pravidelně zabývá informacemi a požadavky 
z oblasti školství, základní i mateřskou školou. Díky získaným 
dotacím musela projednat a schválit výběrové řízení na doda-
vatele dokumentace akcí, na organizátory výběrových řízení 
či dodavatele dotačního managementu. Výběrové řízení bylo 
vypsáno i na dodavatele počítačového serveru či zpracovatele 
nového zábradlí ve staré škole. Mezi dalšími body se rada za-
bývala technickým stavem některých částí kanalizace v obci. 
O přípravách rohateckých hodů je pochopitelně i  rada po-
drobně informována.

 Tomáš Letocha, místostarosta

Kalendárium

14. srpna  – Předhodová zábava u cimbálu – hospoda U Pagáča

15. srpna  – Předhodový turnaj v malé kopané

22. srpna  – Zahájení výstavy k historii staré školy
     otevřeno: sobota 13 - 18 hod., neděle 13 - 18 hod.

22. srpna  – Slavnostní otevření Domu občanských aktivit

23. srpna  – Bartolomějské hody

28. srpna  – Rozloučení s prázdninami – přístaviště Rohatec

29. srpna  – Hodky

12. září – Přehlídka mužských sborů

10. října – Den seniorů

NAROZENÍ 
Michal Teraz

ÚMRTÍ 
Jindřiška Výmolová  81 let
Marie Šindelářová  80 let
Vlasta Hasíková  87 let
Josef Rybecký  76 let

Osobní zprávy

Zlatá svatba 
V červenci oslavili 50 let společného ži-
vota manželé Václav a Anna Davidovi.
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Informace z radnice

Obecní úřad se neustále snaží vyjít 
vstříc občanům a  zlepšit tak poskyto-
vané služby. Zavádí proto několik or-
ganizačních a technických změn. Jedna 
z nich se týká hlášení místního rozhla-
su. Tradiční rozhlasové hlášení bude 
nyní pouštěno v každý všední den vždy 
ve stejnou dobu, a  to v  17:00 hodin. 
Namísto živého vysílání bude navíc au-
tomaticky pouštěno ze záznamu. Hlá-
šení v jinou denní dobu bude pouze ve 
výjimečných případech. Audio záznam 
hlášení bude navíc možné si přehrát 
také na internetových stránkách obce 
www.rohatec.cz. Změna se týká také 
infokanálu kabelové televize. Infokanál 
bude i nadále dostupný pouze na ana-
logovém signálu, jeho přestavba do di-
gitální sítě by si vyžádala velké fi nanční 
náklady. Vysílání bude ale prováděno 
pomocí jiného programu, a zvýší se tak 
kvalita jednotlivých snímků a  zjedno-
duší práce s aktualizací vysílané smyč-
ky.

Je zarážející, že přesto, že máme 
v  obci dvě sběrná místa, svážíme ko-
munální odpad i  bioodpad, PET lah-
ve a  tetrapacky, tak se v  obci nachází 
několik černých skládek. Naštěstí se 
najde stále více těch, kterým není ži-
votní prostředí lhostejné, a odpad ne-

jen ukládají do popelnic, ale i třídí. O 
množství vyprodukovaného odpadu 
v naší obci byl článek už v prvním le-
tošním čísle. Nyní ale obec získala po-
drobný soupis odevzdaného materiálu 
na druhotné zpracování od společnos-
tí ASEKOL a EKO-KOM. Za rok 2014 
jsme sběrem 3.967 kg elektrozaříze-
ní mimo jiné přispěli k  úspoře 34,38 
MWh elektrické energie či 1.046 litrů 
ropy. Společnost EKO-KOM odebra-
la z naší obce celkem 453 tun odpadu 
k  druhotnému využití, za což obec 
obdržela částku přes 232 tis. korun. 
Všichni jsme tak navíc přispěli ke sní-
žení emisí oxidu uhličitého v množství 
318 tun. Děkujeme.

Chtěli bychom vás informovat 
o tom, že Jihomoravský kraj v současné 
chvíli připravuje v  rámci specifi ckého 
cíle 2.1 prioritní osy 2 nového Ope-
račního programu Životní prostředí 
projekt na tzv. kotlíkové dotace, jehož 
cílem bude snížení emisí z  lokálního 
vytápění domácností v Jihomoravském 
kraji prostřednictvím výměny stávají-
cích kotlů na pevná paliva za nové mo-
derní zdroje vytápění – kotle na pevná 
paliva, plynové kondenzační kotle či 
tepelná čerpadla. Výše dotace se bude 
pohybovat od 70-80  % dle typu poři-

zovaného zdroje a  dle místa realizace. 
Maximální celkové způsobilé výdaje na 
dílčí projekt fyzické osoby mohou být 
ve výši 150 tis. Kč. Způsobilé výdaje 
budou zahrnovat zejména projektovou 
dokumentaci, stavební práce, dodáv-
ky a služby spojené s realizací zařízení 
a realizací či úpravou otopné soustavy, 
dále dodávku a  instalaci akumulační 
nádoby, realizaci „mikro“ energetic-
kých opatření, služby energetického 
specialisty související s  potvrzením 
vhodnosti energetických opatření, ná-
klady na zkoušky nebo testy související 
s uváděním majetku do stavu způsobi-
lého k  užívání a  k prokázání technic-
kých parametrů a náklady na pořízení 
Průkazu energetické náročnosti budo-
vy. Podporu na výměnu zdroje tepla je 
možno poskytnout pouze v  rodinném 
domě, který je převážně vytápěn kot-
lem na pevná paliva a kde bude součas-
ně provedeno alespoň jedno tzv. „mik-
ro“ energetické opatření (dílčí výměna 
oken, oprava fasády, zateplení střechy 
nebo stropů a další). Jihomoravský kraj 
předpokládá vyhlášení první výzvy na 
výměnu kotlů na pevná paliva pro fy-
zické osoby nejdříve na přelomu roku 
2015/2016.

 Tomáš Letocha, místostarosta

Nový sportovní areál u ZŠ

Byl to významný den pro obec a ještě mnohem důležitěj-
ší pro naši základní školu. 18. června byl slavnostně otevřen 
nový multifunkční sportovní areál. Na ten základní škola 
čekala skoro deset let. Jednalo se o velmi rychlou investiční 
akci, která samotná trvala pouhé tři měsíce. Tento projekt byl 
spolufi nancován Evropskou unií, díky dotaci z ROP Jihový-
chod. Celkové náklady činily více než devět milionů korun.

Pozvali jsme ke slavnostnímu otevření tři sudičky, které 
mají vztah ke sportům, které můžeme v areálu aktivně provo-
zovat. Byli to fotbalista ligového Slovácka, stříbrný medailista 
MS do dvaceti let Luboš Kalouda, a dvě mladé talentované 
rohatecké sportovkyně – atletka Veronika Paličková (mist-
ryně republiky) a basketbalistka Petra Mlčochová (mistryně 
republiky). Své role sudiček se také všichni tři aktivně uja-
li. Obec totiž společně s  vedením základní školy ihned po 
přestřihnutí pásek zahájila sportovní den pro všechny žáky 
základní školy.  

V areálu se nejprve představily děti z družiny, které uká-
zaly nacvičené country tance. Šikovní malí fotbalisté Slavoje 
trenéra Lukáše Vyslužila odstartovali první sportovní den 
Základní školy v  Rohatci vzájemným zápasem.Pro kluky a 

holky bylo připraveno devět stanovišť, na kterých si vyzkou-
šeli různé disciplíny, ať už to byla střelba na fotbalovou či 
fl orbalovou branku, na basketbalový koš. Žáci si dále mohli 
zahrát díky trenérům rohateckého SKST stolní tenis, zaská-
kat z místa do dálky, zazávodit v pytlích na třicet metrů nebo 
zaházet raketou. Vše vyvrcholilo exhibičním zápasem mezi 
žáky devátých tříd a výběrem učitelů. Pedagogický sbor posí-
lený o starostu a místostarostu překvapivě zápas za mohutné-
ho povzbuzování vyhrál. 

Nový areál bude sloužit všem občanům Rohatce. V do-
poledních hodinách na něm budou sportovat děti ze základ-
ní školy, v  odpoledních až do večera bude sloužit spolkům 
a veřejnosti. Systém fungování areálu se ještě bude muset d o-
ladit, podle zájmu veřejnosti a zkušeností s využitím. Správ-
cem areálu je pan Weber, který dohlídne na vhodné chová-
ní, zapůjčí sloupky a sítě na hry a má na starost rezervace 
jednotlivých sportovišť. Po měsíci používání už řešíme první 
poničené zařízení. Snad se všichni, kteří areál navštíví, budou 
chovat tak, aby nám co nejlépe sloužil po mnoho let a mohli 
v Rohatci vyrůst další úspěšní mladí sportovci.

Jara Adamec, starosta
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Veřejná zeleň pod drobnohledem

Čtvrtina spotřebičů stále není kompletní 

Vedení obce si velmi dobře uvědomuje, že veřejná ze-
leň v obci není v příliš dobrém stavu a potřebuje přiměře-
nou péči. Stejné stanovisko k této problematice zaujala také 
rada obce a již před časem schválila postupnou pasportizaci 
stromů na obecních pozemcích v obci. Veřejnou zeleň ale 
není potřeba jen zapsat do seznamu, ale podrobně popsat, 
zaznamenat přesnou polohu do mapy a především odbor-
ně zhodnotit zdravotní stav. Díky dlouholetým zkušenos-
tem byla pro tento úkol vybrána společnost SAFE TREES, 
s.r.o., která zpracovává obdobný projekt v mnoha městech 
a  obcích v  rámci celé republiky. Pasportizace zeleně bude 
probíhat etapovitě v několika letech s následným cyklickým 
opakováním. Pro letošní rok bylo vytipováno prvních deset 
lokalit, kde tento dlouhodobý projekt zahájíme. V uplynu-
lém měsíci jste tak mohli v parku a ulicích potkat dendrolo-
gy, kteří si velmi pečlivě každý strom zaznamenali a popsali.

Součástí dodávaných služeb musí ale pochopitelně být 
i  zhodnocení zdravotního stavu stromu. Dendrolog tedy 
posoudil každý strom z pohledu fyziologického stáří, per-
spektivy v krajině, vitality, stability a celkového zdravotního 
stavu. Hodnocení stability provádí odhad možného ohrože-
ní provozní bezpečnosti na základě pozorovatelných defektů 
větvení, infi kace kmene, výskytu dutin či trhlin v kmenové 
i korunové části. Vitalita popisuje životaschopnost stromu 

jako živého organismu ve vztahu ke stanovištním pomě-
rům, napadení škůdci, případně vlivu okolního porostu. 
Pro obec je však důležitá další část posudku, a tím je dopo-
ručení a návrh technologie na ošetření stromu. Mezi nejčas-
tější technologie údržby zeleně patří výchovný či zdravotní 
prořez, důležitým je ořez bezpečnostní. Dalším typem může 
být lokální či obvodová redukce koruny stromu. Pro zvýše-
ní stability může být použita dynamická či statická vazba 
koruny či jednotlivých větví. U  některých jedinců je den-
drologem bohužel navrženo kácení stromu. Díky dlouho-
době podceňované péči je takových stromů v obci poměrně 
hodně. Ošetření i případná kácení jsou zařazena do tří etap 
z pohledu jejich naléhavosti. Zdravotní a bezpečnostní oře-
zy i ostatní druhy ošetření jsou náročné úkony a práce ve 
výškách. Z toho důvodu se pochopitelně jedná o nákladné 
činnosti, které zatíží obecní rozpočet. Součástí dodávky slu-
žeb fi rmy Safe Trees je i cenová kalkulace navržených tech-
nologií ošetření zeleně.

V letošním roce byla provedena pasportizace v  dese-
ti lokalitách pro více než pět set obecních stromů. Jedná 
se o  park ve středu obce okolo kostela a  u hřbitova, park 
u základní školy, areál fotbalového hřiště v Cihelnách a pře-
vážnou část Kolonie. Do posudku je zařazen park s novou 
výsadbou, alej a okolí zdravotního střediska a část ulice Mí-

Kompletnost spotřebičů předáva-
ných ke zpětnému odběru a  recykla-
ci je stále jedním z  hlavních kritérií, 
která odlišují vysloužilé elektro od 
obyčejného odpadu. Proto jí ELEK-
TROWIN dlouhodobě věnuje velkou 
pozornost.

Nejproblematičtější je z tohoto po-
hledu chlazení. Zaměření na něj je lo-
gické, protože při neodborné demon-
táži dochází k  úniku regulovaných 
látek s negativním dopadem na životní 
prostředí a zdraví a bezpečnost osob.

Proto ELEKTROWIN kontroluje 
každou dodávku ke zpracovateli. Při 
tomto vzorkování bylo například v do-
dávce 50 lednic z 3. listopadu 2014 ob-
jeveno devět nekompletních zařízení. 
Šesti lednicím někdo odstřihl kompre-
sor, jedna měla ulomená dvířka, zbylé 
dvě vykazovaly různá další poškození.

Nekompletnost se musí snížit
Průměrná nekompletnost se ale 

dlouhodobě pohybuje dokonce mezi 
25 – 30 %. Cílem ELEKTROWINu je 
tento podíl neustále snižovat. Právě 
proto poskytuje obcím finanční pro-
středky napomáhající k  lepšímu za-
bezpečení sběrných míst proti zlodě-
jům. 

Zákon v  tomto směru hovoří jas-
ně: „Nekompletním elektrozařízením 
se rozumí elektrozařízení bez techno-
logických částí, které jsou podstatné 
pro jeho klasifikaci.“ Toto ustanovení 
ELEKTROWIN upřesnil schématem 
nekompletnosti dodaným na všechna 
smluvní místa, ze kterého je patrné, 
o které části se jedná. 

Na tento stav pamatuje novým 
ustanovením i  elektronovela platná 
od 1. 10. 2014. Podle něj „do předání 

zpracovateli nesmí být elektrozařízení 
nebo elektroodpad předmětem úpra-
vy, využití nebo odstranění.“ 

Jen tak může fungovat zpětný od-
běr a  recyklace hrazené výrobci spo-
třebičů prostřednictvím kolektivních 
systémů. Pokud se totiž ze spotřebiče 
stane neodborným rozebráním odpad, 
musí se s ním také jako s odpadem na-
kládat. Pro nás všechny to znamená, 
že za jeho likvidaci zaplatíme sami.

Elektrowin
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S přicházejícím létem a vzrůstajícím 
rizikem vzniků požárů jsme se rozhodli 
odstranit černou skládku pneumatik, 
kde hrozilo riziko požárů. Na lokalitu 
Hostěšina – směrem k  Soboňkám, již 
dlouho upozorňovali spoluobčané jako 
na místo, kde už více než deset let jed-
notlivci, ale pravděpodobně také fi rmy, 
vyvážejí nepotřebné pneumatiky. Nikdo 
z nás netušil, jak velké množství odpa-

du dokáže tento zanedbávaný obecní 
pozemek skrývat. Více než týden trva-
lo, než se obecní i  soukromá technika 
popasovala s touto lokalitou a vytahala 
všechny pneumatiky, které měly rozmě-
ry od jízdního kola až po ty z náklad-
ního auta či traktorů, pravděpodobně 
i  vojenských vozidel. Množství bylo 
šokující, počet pneumatik se počítal na 
stovky a celkem vážily více než 20 tun! 

Mnohými z  nich již prorůstal vzrostlý 
porost. Po dokončení vyčištění nám ne-
zbývá než doufat, že znečišťovatelé se 
chytnou za nos a využijí možností na-
šich dvou sběrných míst, kam mohou 
zdarma své nepoužitelné pneumatiky 
přivézt. My všichni jsme tvůrci a správ-
ci našeho okolí, věřím, že většina z nás 
chce čistý a hezký Rohatec.

Jara Adamec, starosta

Odpad Hostěšina 

Půl léta je za námi a hody před námi. Tímto bychom vás 
jménem chasy chtěli pozvat na Bartolomějské hody a s nimi 
i ostatní veselí. 

Předhodová zábava, která už tradičně probíhá u  příleži-
tosti postavení máje, bude v pátek 14. srpna od 19:00 hodin 
v hospodě U Pagáča. Během večera dojde k poohlédnutí za 
hodovým veselím z let 2005 - 2015, zahraje nám k tomu cim-
bálová muzika OLiNa.

Nejdůležitějším dnem jsou samozřejmě samotné hody, 
jako příležitost oslavy svátku patrona našeho kostela sv. Barto-
loměje. Hodovou neděli 23. srpna zahájíme mší svatou v 10:30 
hodin, slouží rohatecký rodák P. Libor Salčák a místní P. Karel 

Krumpolc. Mši na varhany doprovází p. Richard Stehlík. 
Během průvodu u obce vystoupí cimbálová muzika ZUŠ Dub-

ňany při ZŠ Rohatec pod vedením pana Varmuži. Pod zeleným letos 
poprvé proběhne dětské sólo, kdy všechny děti v krojích dostanou 
odměnu. Zároveň bychom chtěli rodiče malých dětí poprosit, aby 
děti do průvodu připojili až u radnice, děkujeme. Celou neděli nás 
bude doprovázet dechová hudba Vlkošáci. 

V sobotu 29. srpna se bude od 20:00 hodin v kulturním domě ko-
nat tradiční šátečková zábava, kde bude hrát dechová hudba Šohajka 
z Dolních Bojanovic.

Na všechny se srdečně za chasu těší stárci.

rová. Asi jen polovina stromů na této ulici je totiž na obec-
ních pozemcích, zbývající stromy patří soukromým maji-
telům, na jejichž pozemcích stojí. Na prořezávku, ošetření 
i kácení stromů bude nutné vyhlásit výběrové řízení a vy-
brat kvalitního a odborného dodavatele těchto prací. Díky 
fi nanční náročnosti bude zakázka rozdělena do více etap dle 
doporučené naléhavosti.

Pasport veřejné zeleně však není předán jen vedení 
obce, ale je díky zapojení do projektu „Stromy pod kont-
rolou“ přístupný i  veřejnosti. Na internetových stránkách 
www.stromypodkontrolou.cz stačí na mapovém portále 

najít obec Rohatec. Zde naleznete jednotlivé stromy včetně 
jejich popisu i fotografi e.

Nová výsadba tak bude postupně nahrazovat staré a ne-
mocné stromy. O zeleň v obci se tak začínáme systematicky 
a  odpovědně starat, stromy budou udržovány a  ošetřovány. 
Pochopitelně to s  sebou nese zvýšené nároky na obecní po-
kladnu. Přispějeme tak ale k  vyšší bezpečnosti a  především 
kvalitě prostředí, ve kterém žijeme. Věřím, že během něko-
lika let se nám podaří zdokumentovat veškerou obecní zeleň 
a především ji ošetřit a udržovat v dobrém a bezpečném stavu.

 Tomáš Letocha, místostarosta

KULTURA Hody 2015
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Je to už sto let, co se v naší obci naro-
dil známý malíř, profesor Karel Novák. 
K  tomuto kulatému výročí jeho naro-
zení uspořádala obec Rohatec výstavu, 
která je průřezem jeho tvorby. Poté, co 
jsme několik měsíců avizovali prosbu 
o  zapůjčení obrazů, které vlastní roha-
tečtí spoluobčané, proběhlo v sobotu 25. 
července v odpoledních hodinách v ob-
řadní síni obecního úřadu slavnostní 
zahájení výstavy. Při této příležitosti byla 
také za účasti vzácných hostů pokřtěna 

první kniha o tomto významném rodá-
kovi. Úvodní slovo pronesla Dr. Tunklo-
vá z Galerie výtvarných umění v Hodo-
níně, velké uznání všech přítomných si 
vysloužily rohatecké děti v krojích, které 
si připravily básničky na téma malování.

Kniha vznikla ve spolupráci s  měs-
tem Hodonín, jelikož velkou část svého 
života prožil tento malíř v  sousedním 
městě, a  také hodonínští jsou pyšní na 
jeho práci a dílo, které vytvořil. Na vzni-
ku publikace se podílela pracovní sku-
pina, kde byla zastoupena rodina Kar-
la Nováka, Galerie výtvarných umění 
v  Hodoníně, grafi čka, fotograf, starosta 
Rohatce a  starostka Hodonína, kteří se 
od února pravidelně scházeli. Za pět 
měsíců díky nezměrnému úsilí vytvořili 
knihu, která není jen pouhým katalogem 
s fotkami obrazů, jak je známe z vernisá-
ží, ale uceleným představením osobnosti 
profesora Karla Nováka. Celkový náklad 
činí 1000 kusů, který si Rohatec s Hodo-

nínem rozdělily 
napůl. Knihu si 
můžete zakoupit 
na obecním úřa-
dě za velmi pří-
znivou cenu 269 
Kč. Za tuto část-
ku obdržíte 126 
barevných stran 
na křídovém pa-
píře. 

Slavnostní za-
hájení navštívilo 
v  parném počasí 

více než 200 hostů a další stále ještě při-
cházejí. Možnost prohlédnout si expozi-
ci bude také v  sobotu a neděli na hody 
a  počátkem září bude k  dispozici ještě 
pro žáky naší základní školy. Vzhledem 
k tomu, že každý den stále ještě přichá-
zejí do našeho muzea lidé, kteří si chtě-
jí tuto krásnou výstavu prohlédnout, je 
předpoklad, že celková návštěvnost pře-
kročí číslo 600, a  to by každého malíře 
jistě velmi potěšilo. Organizátory to těší 
dvojnásob. Velké poděkování patří čle-
nům muzejní komise, kteří se podíleli 
na kompletní přípravě výstavy, a  také 
zajišťují provoz muzea po dobu výsta-
vy. Již dnes mohu slíbit, že i dalším vý-
znamným rodákům naší obce budeme 
chtít v  příštích letech vzdát hold, třeba 
i publikací o jejich životě a díle. Nechce-
me a  neměli bychom zapomínat na ty, 
kteří přispěli k  tomu, jaký Rohatec byl, 
je a bude.

 Jara Adamec, starosta

Výstava k poctě malíře Karla Nováka 
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Vývoj a proměny rohateckého 

kroje - část pátá

Do Rohatce přišel nový kněz - P. Ant. Cigánek, výborný 
a záslužný kněz, hodně dědinu nábožensky pozvedl. Byl spi-
sovatel, známý kazatel. Kázal i  na Velehradě. Ale něco bylo 
na něm zvláštní. Nelíbily se mu rohatecké haleny a kožuchy. 
„Choďte do kostela tak pěkně oblečení jak k muzice,“ říkal. 
Ale horší bylo, že si zasedl i  na kroj rohatecké nevěsty. Po-
cházel totiž z Brušpeka, městečka poblíž Ostravy, kde se kroj 
nenosil, nevěsta bývala v bílém. Psal se rok 1884 a v Rohatci 
byla nevěsta v kroji, který hýřil barvami. Loučila se totiž se 
svobodou, naposled na sebe brala dívčí kroj. Na hlavě dívčí 
ozdobu – pantlík – a ten byl P. Cigánkovi solí v očích. „Ne-
věsta musí mít na hlavě věnec - symbol dívčí poctivosti,“ pro-
hlásil. Nejprve radil dívkám, aby si udělaly věnec z břečtanu, 
potom objednal - asi ve Strážnici - dlouhé zelenobílé věnce 
z umělých květin. Byla svatba. Anton Polachovič z čísla 67 si 
bral Alžbětu Burešovu z čísla 18. „Pan farář říkali, že je ani 
neoddají, jestli si nevěsta nevezme věnec“. Tak svědčili profe-
soru Klvaňovi pamětníci, když sbíral po dvaceti letech mate-

riály pro své „Moravské Slovensko“. Vzbudilo to jistě rozruch, 
hlavně v ženském světě. Bílá barva byla u starých Slovanů bar-
vou smutku a smrti, jako je dodnes u Číňanů. Vzpomínaná 
svatba se konala 1. června 1885. Nevěsta šla ve věnci - konec 
barevnosti. Ale prof. Klvaňa nepíše, že i ostatní části kroje se 
musely podřídit heslu - jen bílá a zelená. Zmizel pantlík, černá 
sukně s modrými pentlemi, rukávce vyšívané černým, kordu-
la s modrou pentlí. A ženich se také přizpůsobil, košile s bílou 
výšivkou, pentle a vonica bílé a zelené, zelená kordula. Ještě 
štěstí, že v Ratíškovicích se kroj nevěsty zachoval do dneška 
takový, jaký byl v  Rohatci. Bílá nevěsta byl prohřešek proti 
funkci kroje. P. Cigánek chtěl, aby všechny dívky chodily jako 
nevěsta. Ale po jeho odchodu se k pantlíku vrátily a v bílém 
chodila jen nevěsta a starší drůžka. Súkenku a kordulu nosily 
ženy potom ke kroji jako - úvodnice - s dítětem na křest.

 Podle zápisků p. Josefa Antoše 
 zaznamenala M. Hovězáková
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Informace z knihovny 

Jak jsem byl v Rohatci ve 4D kině

Pasování prvňáčků na čtenáře
Ve středu 10. června 2015 přišla do 

naší knihovny milá návštěva. A byla 
z toho čtenářská slavnost. O co šlo? Prv-
ňáčci přišli složit zkoušku ze čtení. Bu-
dete mně věřit, že se při hlasitém čtení 
nikdo z nich vůbec nestyděl? Po složení 
této zkoušky je čekal ještě čtenářský slib, 
při kterém děti slíbily, že se ke knížkám 
budou chovat opatrně a  s úctou a  že je 
budou opatrovat jako nejvzácnější po-
klady. A pak přišla další slavnostní chvíle, 
kdy děti byly opravdovým mečem paso-
vány na čtenáře touto formulí: „Nechť je 
ti kniha milým společníkem a moudrým 
rádcem, a ty buď jejím dobrým čtenářem 
a věrným ochráncem!“ 

Děti si odnesly nejen krásný zážitek, 
ale i  čtenářský průkaz do naší knihov-

 Po dlouhé době jsem zašel na fi lm 
do letního kina. A nestačil se divit. 4D 
fi lmová technologie dorazila i k nám do 
Rohatce. Postará se o  stimulaci všech 
pěti smyslů díky speciálním efektům. 
Divák má ze sledování fi lmu umocněný 
zážitek. Někde se pohybují sedadla vše-
mi směry v reakci na to, co je na plátně. 
Tady člověk seděl na stylové retro lavič-
ce, jejíž části se pohybovaly naprosto ne-
závisle na tom, co bylo zrovna na plátně 
či kdekoliv jinde. Vůně zase umocňovala 
jednotlivé fi lmové scény. To v  předem 
nedomluvené spolupráci s  diváky, kdy 

ny a knížku Odemyky zamyky od Jiřího 
Žáčka, která vyšla za podpory SKIP ČR 
díky projektu „Už jsem čtenář – Knížka 
pro prvňáčka“. Tato knížka se nedá nikde 
koupit.

Všem novým čtenářům přejeme, ať je 
pro ně čtení potěšením! 

Tato milá návštěva byla zároveň 
poslední akcí ve staré knihovně. Už se 
moc těšíme na setkání na akcích v nové 
knihovně v bývalé staré škole!

Nové knihy
V knihovně jsou průběžně doplňo-

vány nové knihy různých žánrů jak pro 
děti, tak i pro dospělé. Přijďte se podívat 
a vybrat si, co vás baví a nejvíce zaujme! 
Přivítáme návrhy na zakoupení nových 
titulů!

  Jana Charvátová

celodenní pracovní činnost ozvláštně-
na absencí očistné koupele zajistila vše 
potřebné, a to vždy ve svém konkrétním 
rozsahu. 

 Stroboskopická světla se světelný-
mi záblesky byla propojena s  předem 
domluveným komparsem nočních můr, 
které měly ve smlouvě jasně dáno, aby 
zalétaly vždy do těch úžasných tmou 
umocněných kotoučů a  loučí světla. 
Vítr, další efekt na seznamu, byl jakoby 
hnán ze všech stran. Tu více, tu méně. 
Nevím, jak tento oříšek technologicky 
zvládly, ale výsledek se jasně a  zřetelně 

dostavoval. Vodní efekt byl příjemným 
překvapením, a  to i  ve spojitosti s  na-
časováním u konkrétních scén. Když ve 
fi lmu Fimfárum začalo pršet, v  letním 
kině začalo taky. Přiznám se, že jim to 
občas i  trochu ujelo a  v hledišti pršelo, 
i když to nutně zrovna promítaná pasáž 
fi lmu nevyžadovala. Systém proudění 
a foukání vzduchu nebyl sice instalován 
přímo v  sedadlech, jako to bývá běžně 
v tomto typu kin, ale foukalo to odevšad 
a ze všech stran. Muselo to být nákladné 
na pořízení. Dojem blesků, nevím, jest-
li soft warově podpořen, byl impozant-
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ní. Dokonce nám bez příplatku přidali 
i mraky na obloze. Hvězdy tentokrát ne.

 Takže shrnuto a podtrženo. Všechny 
efekty co měly připomínat a  simulovat 
přírodní živly, byly natolik autentické, 
že by jeden snad i uvěřil v jejich takřka 

reálnou podobu. To, že se vstupenky 
prodávaly na dámské toaletě, jenom 
podtrhlo originálnost a  důvtip tohoto 
kulturního zážitku.

 Jestli vám to ještě nedošlo, tak jas-
ně říkám, že půjdu i příště, a za tu cenu 

padesáti korun je to skoro zadarmo. Ne-
váhejte a běžte to taky vyzkoušet. Není 
pravda, že letním kinům již odzvonilo. 
Je to nádhera, která si zaslouží naše pro-
žitky.

 Stanislav Zela

Školství

Stránka (ne)jen pro děti
Nebuď smutný z toho, že už něco není, 
ale raduj se z toho, že to vůbec bylo.

Hádanky vážně i nevážně:

• Na smrku je 27 šišek a na sousední jedli 15 šišek. 
Kolik šišek visí na obou stromech?
• Často to založíme a přece to nehledáme.
• Kolik podkov musí dát kovář dobře okovanému 
koni?
• Kdo má klobouk na noze?
• Denně se to natahuje a  přece je to stále stejně 
dlouhé.
 Anna Kolofíková

Zajímavá hádanka z matematiky:
Zkoušeli jste někdy napsat číslo 14 pěti stejnými číslice-
mi?

• Se znaménkem + byste měli vystačit i v tomto příkladě.
Libovolný počet znamének + vepište mezi číslice 1 2 3 4 5 
6 7 tak, aby součet byl 100.

• 
K
• 
• 
k
• 

e-

Letošní příměstský tábor SRPŠ
Denní tábor pořádaný SRPŠ má zdárně za sebou druhý roč-

ník. Během měsíce července jsme se s  táborníky podívali do 
„Cirkusu“, navštívili „Pravěk“, „Putovali s dinosaury“, zavrtěli se 
„V rytmu tance“ a na závěr šli „Z pohádky do pohádky“. Je vidět, 
že i v prostředí, které je nám známé, se dá zažít spousta legrace 
a zábavy. Zvláště, když si program připraví zkušení vedoucí, kteří 
mají kladný vztah k dětem. Na táboře se letos vystřídalo 120 dětí 
ve čtyřech turnusech. Tábořily u nás nejenom děti z Rohatce, ale 
i z Lipova, Milotic, Ratíškovic, Hodonína a Tvrdonic. O táborníky 
se postarali Mgr. Blanka Fajkusová, Mgr. Hana Okáníková, Jakub 
Trávník, Nikola Škromachová, Nicole Marková, Aneta Trnovco-
vá, Sabina Poláchová, Petra Knotková, Michaela Antošová, Petra 
Sasínová, Zuzana Mrláková, Vendula Sakmarová, Nikolas Novák, 
Nikola Veselá a  Mirek Trávník. Ochrannou ruku držely i  naše 
členky Stánička Řezáčová a Mirečka Ožvoldová. Na anděle stráž-
né byly nominovány Mgr. Katka Třísková, Bc. Renatka Luzumová, 
Mgr. Miruška Podéšťová, všechno mé bývalé kolegyně z nemoc-
nice ARO Hodonín, a studentka zdravotnické školy Kyjov Natál-
ka Ožvoldová. Hladové žaludky nám sytily paní kuchařky školní 
jídelny. Pan ředitel Mgr. Zbyněk Andrýsek nám poskytl pro naše 
hrátky potřebné prostory v  budově ZŠ. Důvěru nezklamala ani 
paní uklízečka, která každý den po tábornících všechno pečlivě 
uklidila. Všem velký a vřelý dík. Děkuji také všem rodičům, kteří 
nám dali důvěru se o jejich děti postarat. 

První táborový týden se nesl pod názvem POJDTĚ S NÁMI 
DO CIRKUSU. Začínali jsme až v  úterý, jelikož v  pondělí byl 
státní svátek. Hned na začátek tábora jsme se s dětmi seznámi-

li a přivítali seznamovací hrou. První den utekl jako voda a my 
už jsme se těšili na ten další. Čekal nás výlet do ZOO Hodonín. 
Všem se opravdu líbil, pozorovali jsme společně zvířata, povídali 
si, jaká zvířata můžeme vidět v cirkuse a společně jsme si den užili. 
Na táboře nás čekala spousta her a zábavy. A protože nás zastihlo 
i velké vedro, nemohli jsme se obejít ani bez bazénku a vodních 
her, které pro děti byly snad nejlepší. Zdárně a s úsměvem jsme 
zakončili první turnus. Doufáme, že se dětem líbil a budeme se 
těšit na příští rok. 

Druhý červen-
cový týden jsme 
strávili v  dávném 
pravěku. Pro děti 
byl připraven pro-
gram s  tematickým 
zaměřením. Aby-
chom jim co nejví-
ce přiblížili pravěký 
život, náš středeční 
výlet směřoval do 
kina v  Hodoníně, 
kde byl dětem pro-
mítnut fi lm „Cesta 
do pravěku“. Všem 
se moc líbil a  i ti 
méně poslušní sle-
dovali fi lm s  vel-
kým zaujetím. Bě-
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hem týdne děti tvořily výzdobu na páteční TÝPÍ, které nám přišel 
postavit pan Tomáš Vlach, za což mu patří velký dík. Den dětem 
zpestřili i pralidé, kteří jim připravili výbornou kotlíkovou polév-
ku a na rožni připravenou mamutí pochoutku. Předvedli pravěký 
tanec hula hula kolem ohně a zároveň dětem ukázali jejich kaž-
dodenní život, například šití oděvu, lov mamuta nebo osobní hy-
gienu. Věříme, že se tábor dětem líbil. Domů si odnášely výrobky 
a na památku ještě každý dostal pravěký diplom.

Putování s  dinosaury to byl další týden příměstského tábo-
ra. Děti byly rozděleny na dvě družstva. Jmenovala se Dinosauři 
a  Brontosauři. Během celého týdne mezi sebou soutěžily. První 
den si každé družstvo vytvořilo vlajku a dinosaura z přírodnin, 
odpoledne děti závodily v činnostech, které dinosauři potřebovali 
k přežití. Soutěžily v běhu, skoku do dálky, přetahovaly se lanem 
a podbíhaly jej. Druhý den putovala obě družstva jako dinosauři 
přírodou a plnila úkoly. Ve středu hledala v ZOO Hodonín zvířa-
ta, která žila v době dinosaurů, další den se konaly vodní zápasy, 
procvičení všech smyslů dinosaurů a v pátek následovalo sladké 
vyhodnocení. Každé odpoledne byly vodní bitvy a hry s vodou, 
protože nás trápilo velké vedro. Děti si také vytvořily svého dino-
saura, kterého si odnesly domů. 

V období od 20. do 24. července se v Rohatci pod vedením 
Nikolase Nováka uskutečnil taneční tábor. Zúčastnilo se bezmála 
dvacet dětí. Účastníci se učili správně pohybovat po parketu a také 
základní znalosti tanců jako například chacha či brazilská samba. 
Děti byly velmi šikovné, ale krom tanečního umu musely ukázat 
i zručnost při vyrábění kostýmů. Během týdne navštívily vystou-
pení dvojnásobných mistrů republiky v latinsko-americkém tanci 
Nikolase Nováka a Kláry Adamové. Celý program byl doprová-

zen hrami, které si malí i velcí pořádně užili. Aby se děti mohly 
pochlubit svými nově nabytými dovednostmi i  rodičům, na zá-
věr tábora se konalo vystoupení, kde předvedly brazilskou sambu 
z karnevalu v Rio de Janeiru. Doufáme, že si všichni zúčastnění 
tábor užili a budou na něj rádi vzpomínat.

Poslední červencový týden se naše škola změnila v pohádko-
vou říši plnou pohádkových bytostí. V pondělí jsme se po průcho-
du pohádkovou branou ocitli v pohádce O perníkové chaloupce. 
Jeníčkovi a  Mařence jsme pomáhali najít cestu z  pohádkového 
lesa tím, že jsme pomáhali pohádkovým bytostem. Rákosníč-
kovi jsme nalovili rybičky, Popelce jsme pomohli přebrat čočku 
s hráškem, lištičkám jsme zpívali písničky, aby pustili Budulínka, 
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Splnit si svůj sen je touhou každého z nás. Jeden velký sen 
se podařilo splnit i mému taťkovi Stanislavu Zemskému, který 
se vydal na nejstarší cestu USA, na Route 66. Byl jedním z tři-
nácti „šílenců“, kteří se 1. máje vydali na třítýdenní putování 
na motocyklech Harley Davidson po tomto skvostu. Čekala je 
12hodinová cesta letadlem. A když dorazili za „velkou louži“, 
půjčili si motorky, které si z domova přes internet zarezervova-
li. Vzhledem k tomu, že Spojené státy jsou zemí Harley David-
son, na motorku jiné značky zde prý více méně ani nenarazíte.

Pomyslný začátek slavné Route 66 je v samém srdci Chi-
caga, na rušné cestě, kterou kolona Harleyů celou zastavila. 
Kupodivu se nad tím nikdo nepozastavoval a nebylo slyšet ani 
jeden klakson, ba naopak, místní cestovatelům tohoto druhu 
fandí a bylo to znát z jejich tváří a gest.

Původně rušná Route 66 ztratila v  80. letech na významu, 
protože ji nahradila soustava dálnic. Ovšem místní nadšenci se 
tohoto fenoménu nechtěli vzdát, a tak od 90. let probíhá její ob-
nova spolu se spoustou benzinek, motelů a obchodů se suvenýry. 
Dnes tedy Route 66 vítá návštěvníky (tedy spíše turisty) téměř 
v  celé své kráse. Ale s  minimem silničního provozu, což čeští 
„harleyáři“ ocenili. Mohli se tak kochat a kochat, a že bylo čím.

Trasa Route 66 vede státy Illinois, Missouri, Kansas, Ok-
lahoma, Texas, Nové Mexiko, Arizona a Kalifornie, kde v Los 

Angeles končí. Celková délka je 3 940 km (2 448 mil). České 
výpravě to ovšem bylo málo, a  tak si trasu o  několik stovek 
kilometrů prodloužila. Hned první den po převzetí motorek 
vyrazili motorkáři na zcela opačnou stranu, do města Milwau-
kee, kde se v muzeu Harley Davidson pokochali krásou těchto 
strojů a vynalézavostí jejich konstruktérů. Poté již vyrazili na 
onu dlouho očekávanou jízdu po samotné Route 66, kterou 
naplánoval Zdeněk Jurásek z občanského sdružení Česká aso-
ciace Route 66, které tuto cestu napříč USA již po několikáté 
organizovalo.

Každý si z  cesty odváží jiné zážitky. Můj taťka rád vzpo-
míná na překročení Mississippi po historickém mostě, na 
opravdové tornádo v Oklahoma City, na velmi silný déšť, který 
následoval den po onom tornádu cestou do Texasu a dopro-
vázel je právě v místech, kde Route 66 zcela zanikla a  jezdci 
byli nuceni využít dálnice s hustým provozem a špatnou vidi-
telností. Překvapilo je město Santa Fe v Novém Mexiku, které 
leží ještě o 500 nadmořských metrů výše než naše Sněžka, a to 
ranní námrazou na motorkách. Dalším z nezapomenutelných 
zážitků pro něj byl přelet vrtulníkem nad Grand Canon, jemuž 
dává zabrat řeka Colorado, která zde vytváří opravdu krásné 
scenérie.

Když USA, tak nevadské Las Vegas – očekával by snad ka-

Americký sen aneb s Harley 

Davidson po Route 66

zastříleli jsme si s Rumcajsem. V úterý nás přijela navštívit králov-
na Koloběžka I. A tak jsme všichni společně vyrazili plnit úkoly 
a přeříkávat jazykolamy, to vše samozřejmě na koloběžkách. Třetí 
den jsme si vyráběli korunky pro princezny a rytířské erby a štíty, 
rozmotávali jsme popletenou pohádku. Čtvrtým dnem nás pro-
vázeli Dlouhý, Široký a Bystrozraký. V rámci Olympiády jsme si 
vyzkoušeli, jak je těžké chodit na chůdách a být vysoký jako Dlou-
hý, s polštáři kolem pasu prolézt obručí a cítit se jako Široký a jako 
Bystrozraký jsme poslepu procházeli vytýčenou tratí. Ze čtvrtka 
na pátek se konalo noční dobrodružství, kterému vládla pohád-
ka Ať žijí duchové. Všichni, kteří jsme se nočního dobrodružství 
zúčastnili, jsme se museli podepsat na zeď hladomorny, přečíst 
zjevný pergamen, po kterém se nám zjevila Bílá paní. Poslední 
den pohádkového týdne se konal bál princů a princezen.

Doufám, že všichni táborníci byli spokojeni a každý z nich si 
domů odnášel spoustu zážitků, výrobků, našel si nové kamarády 

a přitom nebyl vytržen ze známého prostředí.
 Za SRPŠ Anna Trávníková, Blanka Fajkusová
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ždý. I zde výprava na dvě noci zakotvila. Město dýchá speci-
fi ckou atmosférou, která ale ne všechny notně oslní. Mezi ony 
„neoslnilce“ patří i můj taťka. Jak říká: „Lesk a bída zde dýchá 
ze všech koutů…“ Na krátký výlet si odskočili do Death Valley, 
kde potkali první a jedinou dvojici Čechů, která už žije v USA 
několik let. Prý je to místo opravdu magické a velmi velmi tep-
lé, ale na to si zvykáme pomalu i my, že ano.

Projeli jste někdy 366 světelných křižovatek za sebou? Češ-
tí motorkáři mířící k cíli Route 66 ano, a to v Los Angeles. Po 
jejich zdolání se jim otevřel krásný výhled na pláž Santa Mo-
nica na pobřeží Pacifi ku. Zde slavná 3940km Route 66 končí 

- na molu je informační cedule o konci trasy. Ovšem, jak jsem 
již zmínila, chlapi a tři ženy toho ještě neměli dost a vydali se 
po neméně slavné Pacifi c Highway 1 do San Francisca, kde po 
projetí Golden Gate Bridge jejich třítýdenní putování s 5800 
km končí, loučí se se svými stroji a plni dojmů a splněných snů 
míří domů. 

Taťka se po návratu přiznal, že se každé ráno budí a pře-
mýšlí, kterou etapu trasy Route 66 tu noc projel... Takže si 
vlastně svůj sen splnil ne jednou, ale dvakrát (po druhé ve 
snech). Že by do třetice?

 Barbora Březovičová

Tetka Bětka
 Tento rok sa jaksi nevydařil.
Zima žádná, jaro o  nic lepší, potom 

dva dni mrzlo a hned začaly hice a o déšti 
sa nám v Rohatci može enom tak zdát. A 
včíl zas slunko pálí, že sa néni před ním 
ani gde skovat.

Toš aspoň je pořád na co nadávat. 
Všecko suché, marhule gumové bez šťá-
vy, mrkva zvrasklá, ořechy padajů ešče 
zelené a  ani néni komárů jak indá. Ale 
tráva roste pořád. A tady bych sa chtěla 
na chvílu zastavit.

Indá nebylo na ulici žádných záhon-
ků s kvítím, ba ani pěstěné trávníky, keré 
sa mosijů aj párkrát za deň zalévat. Lebo 
tenkrát by to ožraly koze lebo spásly husy 
a ani by na to nebyl čas. Enom sem tam 
byl v nekerém okně pěkný muškát.

To včíl je skoro na každém okně plno 
kvítí, ženské sa mezi sebů štychujů, kerá 
to má pěknější a potom, dyš jejich okno 
néni v soutěži vybrané, že je najpěknější, 
toš sa aj pohádajů, že to jejich okno mělo 
vyhrát, ale uznajte jak je těžké vybrat 
a ocenit enom tři okna z celéj dědiny.

Ale proč to píšu? Párkrát zrána, dyš sa 
ešče dalo byt venku, toš sem dobře posní-
dala, sedla na kolo a projížďala sem všec-
kýma ulicama a porovnávala, gde a jak sů 

ty okna vyparáděné.
Nekeré bylo načančané jak na Flóře 

ve Věžkách, jinde to bylo takové pěkné, 
že sem aj zeskočila s kola. A v nekerém 
okně byly pěkné starodávné muškáty. To 
sa mně lůbilo najvíc. Toš já sem si vybrala 
to s tyma muškátama, ale jak to má udě-
lat tá hodnotící komis a ešče aj dat za to 
nejaké peníze?

Už sem spomínala, že bár je sucho, 
toš tráva roste pořád a najvíc je to vidět 
na obecních záhonkách. Indá si pravidel-
ně každů sobotu lidé před svým domem 
pozametali, pohrabali, zesékli trávu, zeb-
rali každý glocek a celá dědina byla čistá, 
aj bez cizí pomoci. Šak to by byla hanba 
neukludit si před svým stavením. 

Ale dnes? Obec zaplatila nové chod-
níky, záhonky s  keřama lebo šípovýma 
růžama, ale nikdo si před svým domem 
ten kůsek neokope ani nezamete a každý 
sa spoléhá až začnů prázdniny a školáci to 
dojdů udělat.

Ale najvíc je to vidět u hlavní silnice 
na ulici Nové Řádky a Hodonínská, kady 
denně projedů stovky aut. Pro mládež je 
to jakési pracovní vyučování, ale šak to 
okopávání také cosi stojí. Enom za po-
sledních pět roků sů to skoro DVA MI-

LIÓNY korun !!! Toš enom bych ráda 
věděla, kolik peněz obec vybere od obča-
nů, keří si nechajů před svým domem za-
darmo okopat a pozametat, ale při tem na 
obecním parkujů, lebo aj majů stlučené 
jakési přístřešky na auta, ale skoro každý 
má vjezd do domu lebo do garáže. Šak za 
ty peníze mohla byt pro občanů poříděná 
celá řada potřebnějších věcí, keré by sa 
v dědině zešly.

Třeba: smuteční síň, na novém ker-
chově jednotně upravit hrobové místa, 
rozmístnit po dědině víc betónových la-
viček, aby jich nigdo nemohl ukract lebo 
rozbit, šak od Večeřového po Kubešovo je 
to skoro kilometr a néni si na co sednůt 
a zrovna tam aj spravit tů panelovů ces-
tu, kerá je pro kolařů velice nebezpečná 
a dat tam aj nejaké odpadkové koše, lebo 
by nebylo na škodu pořídit nejaký malý 
kulturně sportovní areál pro důchodců.

 Toš tentokrát to néni od tetky Bět-
ky nic veselého, ale mohlo by to byt pro 
každého k zamyšlení. Šak ty obecní pení-
ze sů pro každého občana a měli bysme 
sa s něma všecí naučit hospodářit. A co 
k temu vy ostatní? Budu sa těšit k temuto 
článku na vaše připomínky.

 Zdravijů tetka Bětka

Podařilo se nám ..
Naše mateřská školka má nový kabát, už je zateplená, s no-

vou fasádou i okny. Ale stále ještě máme co zlepšovat. A tak 
jsme zkusili podat žádost o dotaci do Operačního programu 
Životní prostředí, které dávalo obcím možnost žádat fi nance 
na úpravu zahrad v přírodním stylu v mateřských školách. A 
zadařilo se, náš projekt bych schválen. Dotace přesahuje necelé 
4 miliony korun. Projekt již máme zpracovaný, nyní proběh-
ne výběrové řízení a do konce letošního roku musí být nová 
zahrada v  naší školce hotova. Nešlo to jinak, bude se muset 
budovat až ve školním roce, ale o to více se děti mohou těšit na 
úplně novou zahradu. I další náš projekt byl úspěšný. Do konce 
letošního roku provedeme kompletní zateplení, výměnu oken, 

opravu střechy i bezbariérový vchod na zdravotním středisku 
na Kolonii. Výše dotace je více než 1 milion korun. A podle 
hesla komu se nelení tomu se zelení, do třetice byl úspěšný 
i projekt podaný na Jihomoravský kraj, je to projekt malý, ale 
určitě potřebný. Podařilo se nám získat fi nance, za které bude-
me moci na podzim uspořádat kurzy na počítači hlavně pro 
zájemce z řad seniorů. Včas je budeme o termínech informo-
vat a věřím, že se mezi nimi najdou zájemci, kteří se budou 
chtít naučit alespoň základní práci na počítači. Na podzim se 
pokusíme zpracovat projekty a získat dotace v oblasti výsadby 
a revitalizace zeleně, držte nám palce.

 Jara Adamec, starosta
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O smrti, strachu 

a dalších zapovězenostech

Říká se: „Zapomněl jsem na to jako 
na smrt.“ Možná tak mluvíme mezi se-
bou z prostého důvodu. Neradi otevřeně 
hovoříme o smrti a umírání. Míváme k ní 
jakýsi odpor. Může to být z  neznalosti, 
části pudem sebezáchovy či nepochope-
ní. 

V jednom příběhu o starém zenovém 
mnichovi, který ležel na smrtelné posteli, 
odběhl jeden jeho žák na trh. Všichni se 
ptali proč a pro co běží, když mistr umírá. 
Pověděl, že miluje jeden druh koláče a on 
mu ho jde koupit. Mistr občas otevřel oči 
a vypadalo to, že na něho čeká. Když se 
ten žák z trhu vrátil, mistr odvětil: „ Vý-
borně. Přišel jsi. Kde je ten koláč?“ Dal 
mu jej a on třesoucí rukou pojídal sous-
ta koláče. Někdo se zeptal na poslední 
poselství mistra. Na něco, na co budou 
vzpomínat. Mistr se usmál a řekl: „ Ach 
ten koláč je fantastický!“ Žil tady a  teď 

a neměl strach ze smrti.
Člověk na prahu smrti bývá smířen. 

Cítí již úlevu, tělo už nebojuje s  bolestí 
či nemocemi a je připraveno zemřít. Od-
cházející cítí zvláštní klid a někteří i smí-
ření. Možná mnozí zpytují na konci své 
cesty svědomí, přemýšlejí o  odměně či 
trestu. O konci, tmě či nicotě.

Díval jsem se jednou na internetu na 
speciální stránku věnovanou pouze umírá-
ní. Nalevo byl reklamní banner na matrace 
pro zdravý spánek, výklad karet a na péči 
o dětskou pokožku. Sám pro sebe si občas 
říkávám, že vesmír má smysl pro humor.

Nedávno umřel můj nejlepší přítel, se 
kterým jsme se znali čtvrt století. Otec od 
pětičlenné rodiny. Učitel jógy. Stalo se něco 
neuvěřitelného a  zdánlivě nelogického. 
Celý jeho odchod, pohřeb i současný stav 
asi po půl roce je provázen pocitem rados-
ti a štěstí. Vím, zní to divně. Jenže to tak 

Klub důchodců informuje

prožívá spolu se mnou i jeho žena. Úsměv 
na jeho tváři v otevřené rakvi pro rodinu 
způsobil náš smích v oddělené části straš-
nického krematoria, kde to není a nebývá 
zrovna zvykem. Tato cenná zkušenost, že 
i smrt, odchod z toho světa může být pozi-
tivním zážitkem a přínosem, je velmi silná 
a inspirující. Mnohokráte jsme spolu s ním 
hovořili o  smrti, že jednou přijde a  my 
musíme být připraveni. Zemřel v  hotelu 
v Praze v části, která se jmenuje EDEN, na 
pokoji dávajícím dohromady šťastné číslo 
sedm a na jeho poslední cestě jej doprová-
zel ředitel krematoria Pavel Anděl.

Možná bychom měli přehodnotit náš 
postoj ke smrti jako smutnému a  bo-
lestnému konci našich šťastných životů. 
Zkusit se naučit vidět tato rozloučení „na 
konci“ stejně radostně jako ta přivítání 
„na začátku“.

 Stanislav Zela

 Z posledních akcí našeho klubu.

Valtice - bylinková zahrádka Příjemné posezení

Odpočinek na Hlohovci Návrat domů
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ZO ČZS Rohatec zve všechny vinaře 

na přednášku firmy Lipera na téma 

kvalitní přípravky pro rmut, mošt a mladé víno

Výstava obrazů Karla Nováka stále trvá.
Obecní muzeum v Rohatci bude otevřeno 

také o hodech, a to v sobotu od 13 do 18 hodin, 
v neděli od 13 do 18 hodin 

a v pondělí od 13 do 17 hodin.

Na RajstněFloria Kroměříž



16 Číslo 4/2015
Rohatecká obec

Dnes bych ráda pohovořila o  typech zkoušek v podmín-
kách KKR a podrobněji o zkoušce, kterou jsme jako klub uspo-
řádali v březnu 2015.

V KKR cvičíme podle těchto zkušebních řádů (dále jen ZŘ):

Oblast „Základní ovladatelnost a poslušnost, stopy a obrany“:
 NZŘ - Národní zkušební řád
Některé zkoušky podle NZŘ u nás už dříve proběhly nebo 

jsou plánované (ZZO, ZZO1-3, ZM).
 Zkouška základní ovladatelnosti a  upotřebitelnosti 

Kj ČR Brno (Kynologická jednota ČR Brno)
Některé ze zkoušek podle Kj ČR Brno u nás proběhly nebo 

jsou plánované, konkrétně ZOP, ZPU1, ZPU2.
 Zkušební řád pro mezinárodní zkoušky pracovních 

psů a mezinárodní zkoušku psa - stopaře 
Konkrétní zkoušky, kterým se někteří z našich psů podro-

bili či jsou plánované: BH, FPr1-3, UPr1-3, StPr1-3.

Oblast „Agility“:
 Zkušební řád Agility ČR + přílohy

Oblast „Výstavní příprava“:
 Výstavní řád platný od 1. 1. 2015
 Základní pravidla platná pro pořadatele výstav a  pro 

vystavovatele psů
 Dále se řídíme řády ČMKU.

Dne 29. 3. 2015 jsme na cvičišti KKR uspořádali zkoušky 
ZZO, podle NZŘ, viz výše. Zkouška samotná se skládá ze dvou 
oddílů, první je „Poslušnost“ a druhou jsou „Speciální cviky“. 
V  oddíle „Poslušnost“ psovod se psem plní tyto předepsané 
úkoly: přivolání psa, ovladatelnost psa na vodítku, sedni - leh-
ni (na vodítku u nohy), odložení psa za pochodu vleže, aport 
volný (s předmětem psovoda) a odložení psa (na vzdálenost 
15 kroků). Každý z úkolů může být rozhodčím podle kvality 
provedení ohodnocen počtem až 10 bodů, takže v této části lze 
získat 60 bodů. V části „Speciální cviky“ se plní úkoly - přivo-
lání psa za ztížených podmínek, dále chování psa ve skupině 
osob a  chování psa krátkodobě přivázaného a  ponechaného 
o samotě. V této části rozhodčí hodnotí pouze slovně, a sice 
třemi stupni, prospěl výborně, prospěl nebo neprospěl. 

Například cvik „Ovladatelnost psa na vodítku“ se provádí 
za chůze s obratem vlevo, vpravo v bok a čelem vzad. Přede-
psaný pohyb psa na vodítku u nohy se přezkouší i za poklusu 
na rovném úseku dlouhém 10 kroků. Provede se přezkoušení 
ovladatelnosti psa na místě - obraty vlevo, vpravo bok a čelem 
vzad.

Další ze cviků „Odložení za pochodu vleže“ se provede po 

Kynologický klub Rohatec (KKR) 

- informace o typech zkoušek 

Soutěž o nejkrásnější balkon 
Základní organizace ČZS Rohatec připomíná, že soutěž o nejkrásněji upravený balkon, okno a předzahrádku v obci 

Rohatec, má uzávěrku 31. srpna 2015.
Vyhlášení výsledků soutěže s předáním cen se uskuteční na Přehlídce mužských sborů.

10 - 15 krocích na povel rozhodčího. Psovod se psem na vodít-
ku za pochodu posunkovým a slovním povelem psa i s vodít-
kem položí a aniž by měnil rytmus a způsob chůze pokračuje 
dále ještě 10 kroků. Na povel rozhodčího se otočí a vrací se ke 
psu. Přistoupí k jeho pravé straně, zastaví se a zvedne vodítko. 
Na další pokyn rozhodčího psa posadí.

Při cviku „Odložení psa“ se dostaví psovod se psem na urče-
né místo. Zde zaujme základní postoj, pes sedí u levé nohy. Na 
pokyn rozhodčího uvolní psa z vodítka a posunkovým a slov-
ním povelem psa položí. Dalším povelem ponechá psa na místě 
a odchází do vzdálenosti 15 kroků, kde na povel rozhodčího za-
staví, otočí se a setrvá do dalšího pokynu rozhodčího.

V oddíle „Speciální cviky“ v části „Přivolání psa za ztíže-
ných podmínek“ jde psovod se psem s  náhubkem na volno 
určeným směrem v úseku dlouhém 50 kroků. Na tomto úseku 
na psa působí rušivé podněty, a to v prvé řadě dva pohybující 
se psovodi se psy s náhubky na vodítku. Dalším rušivým pod-
nětem vzdáleným od dvou psovodů 10 kroků jsou dvě osoby, 
které si hrají s míčem, a to buď si můžou házet nebo kopat ve 
vzdálenosti od sebe asi 5 kroků. Míč se musí pohybovat větší 
část doby po zemi. Psovod dá psovi povel „Volno“ do směru, 
kde jsou dva psovodi se psy a dvě osoby, hrající si s míčem. Po-
kud pes na jeden z rušivých podnětů zareaguje a rozběhne se 
daným směrem minimálně 10 kroků, je psovodem na pokyn 
rozhodčího přivolán. Pokud se pes nechce od psovoda vzdálit, 
je osobami na sebe upoután (hlasitým hovorem, křikem, po-
hybem). Způsob přivolání si může psovod zvolit. Cílem cviku 
je přivolat psa, který je zaujat výše popisovanými činnostmi. 
Pes, který se vzdálí od psovoda, nesmí napadat psy, psovody 
a osoby, hrající si s míčem.

V praxi dobře využitelným cvikem je „Chování psa krátko-
době přivázaného a ponechaného o samotě“. Psovod se psem 
na vodítku a náhubkem přichází k rozhodčímu, zde se zastaví, 
posadí psa a s rozhodčím se pozdraví podáním ruky. Rozhodčí 
určí psovodovi místo, kde uváže psa na vodítko, maximálně 
2 m dlouhé. Psovod nechá uvázaného psa s náhubkem a od-
chází do úkrytu vzdáleného minimálně 20 kroků. Pes může 
být v jakékoliv poloze. Po 1 minutě od doby, kdy psovod zašel 
do úkrytu, přejde v těsné blízkosti od psa skupinka hlasitě se 
bavících osob. Po 30 vteřinách přejde v těsné vzdálenosti ko-
lem uvázaného psa pomocník se psem. Při setkání s rozhod-
čím a i v době, kdy je uvázaný, se pes musí chovat klidně, nemá 
štěkat a na procházející osoby ani na psa nesmí útočit.

To byl podrobnější popis alespoň k  některým cvikům 
zkoušky ZZO.

V závěru bych ráda zmínila, že všichni z devíti našich týmů 
(psovod a pes) zkoušku úspěšně složili.

 Za Kynologický klub Rohatec Vlasta Lužová, jednatel 
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Adélka Benešová s Akimem trénují 
ovladatelnost

Martin Tomšej s Bennym při předvedení 
chůze u nohy

Dorotka Kryštofová s  Jokerem předvádí 
bleskové přinesení aportu

Týmy se představují rozhodčímu před 
zkouškou

Rozhodčí sleduje chování psa ve skupině 
osob

Úspěšná sezóna mladých hasičů

V současné době navštěvuje Mladé hasiče 27 dětí. Ty jsou 
rozděleny na mladší, starší žáky a dorostenky. Mladí hasiči se 
scházejí na trénink dvakrát týdně ve středu a  v pátek. Pilně 
trénují štafetu požárních dvojic, štafetu 4x60m, štafetu CTIF 
a velmi oblíbený požární útok. Starší žáci mají ještě navíc po-
žární útok CTIF. Od 26. dubna odstartovala naplno soutěžní 
sezóna. Závody se konaly neděli co neděli postupně v Kozojíd-
kách, Těmicích, Vacenovicích, Petrově, Mistříně, Rohatci (to 
bylo 7. června), Ratíškovicích, Strážnici a Svatobořicích. Více 
úspěchů mělo družstvo mladších žáků. Z devíti soutěží jeden-
krát zvítězilo, dvakrát skončilo druhé, třikrát třetí a třikrát na 

čtvrtém místě. Nejlepší čas v požárním útoku měli v Mistříně, 
a  to 18,94. Starší žáci z  devíti klání skončili jedenkrát druzí, 
jedenkrát třetí, třikrát čtvrtí a třikrát na pátém místě. Nejlepší 
čas v požárním útoku měli také v Mistříně - 20,62.

Na závěrečných závodech, konaných 28. června ve Svato-
bořicích, se vyhlašovaly výsledky Velké ceny MH za soutěžní 
sezónu 2014/2015. Mladší žáci si tak vybojovali třetí místo z 27 
družstev. Starší žáci skončili na pátém místě z 23 družstev. 

Úspěšně si počínají také rohatecké dorostenky. V okresním 
kole konaném 9. května ve Vacenovicích, se v kategorii děvčat 
ve věku 15-16 let umístila Šárka Filípková na 2. místě a Niko-

la Chromková na 3.  mís-
tě. V  kategorii 13-14 let se 
umístila Denisa Řezáčová na 
2. místě, Klaudie Novosádo-
vá na 3. místě, Nicole Mok-
rušová na 4. místě a  Lucie 
Elšíková na 5. místě. Díky 
těmto skvělým výsledkům se 
tři dorostenky nominovaly 
do krajského kola konaného 
20. června ve Vyškově. I přes 
nepřízeň počasí a menší zra-
nění jedné dorostenky to 
další dvě dobře zvládly. De-
nisa Řezáčová skončila na 
6. místě, Nicole Mokrušová 
sedmá.

Všem mladým hasičům 
a dorostenkám moc gratulu-
jeme ke skvělým výsledkům 
v této sezóně.

 Dáša Skořepová
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Druhé čtvrtletí v ZO SZPO Rohatec 

Ve druhém čtvrtletí roku 2015 si naši členové v rámci reha-
bilitačního programu ZO vybírali v místních rehabilitačních za-
řízeních masáže. V tomto programu jsme pokračovali 23. června 
návštěvou Aqualandu Moravia v  Pasohlávkách. Bohužel nám 
počasí nepřálo a tak jsme nemohli využít i venkovních bazénů, 
které již byly otevřeny. Přesto jsme si relaxačních programů užili 
ve vnitřních prostorách. Jsou zde k dispozici vířivky a perličkové 
trysky, které nám namasírovaly naše bolavá záda a klouby. V ne-
poslední řadě blahodárně působí i  teplá termální voda. Někteří 
z nás využili i tzv. Forum Romanum Wellness, kde jsou k dispozi-
ci různé druhy saun a masáží. Tečkou za relaxací bylo občerstvení 
v příjemném prostředí restaurace a kavárny. I přes nepřízeň poča-
sí jsme si celý den příjemně užívali. 

Další akcí v tomto čtvrtletí byla návštěva Janáčkova divadla 
v Brně. Zde jsme zhlédli operu La Traviata, kterou zkomponoval 
Giuseppe Verdi, jeden z největších italských skladatelů. Provedení 
i výkony interpretů byly na vysoké úrovni, obzvláště zaujal vý-
kon hostujícího italského tenoristy v roli Alfréda, jedné z hlavních 
postav. Také pěvecký výkon Violetty v provedení operní pěvkyně 
Ivetty Tannenbergerové byl hodnocen jako velmi dobrý. Všech-
ny naše účastníky upoutala Verdiho podmanivá hudba i libreto, 
které bylo zpracováno na námět románu A. Dumase - Dáma s ka-
méliemi. Při návratu domů jsme se shodli, že jsme prožili krásný 
umělecký zážitek, na který budeme dlouho vzpomínat.

Čtvrtou akcí v tomto čtvrtletí, 8. července, byl výlet lodí Danaj 
po Baťově kanále. Tentokrát jsme pro změnu měli obavy z příliš-
ného vedra, ale počasí nám přálo a bylo pod mrakem, což nám 
vyhovovalo. Z Rohatce jsme odjeli autobusem ráno v půl deváté 
do Strážnice. Loď Danaj vyplouvala až o půl jedné a tak jsme na 

volný čas naplánovali návštěvu strážnických kulturních památek. 
Někteří členové navštívili skanzen, který se nachází hned vedle 
přístaviště. Tady jsme obdivovali stavby z moravských Kopanic, 
luhačovického Zálesí, Horňácka a také stavby technické a hospo-
dářské, vše zachované v původní podobě. Někteří naši členové 
navštívili nedaleký strážnický zámek nebo památky ve městě.

Poté jsme se téměř všichni občerstvili v restauraci u skanzenu. 
Jak jsem již zmínila, loď Danaj, která pojme údajně až 100 osob, 
s námi poté vyplula směrem k Veselí nad Moravou. 

Na lodi jsme měli k dispozici průvodkyni, která nás seznámila 
s historií stavby a účelem Baťova kanálu. Dále nás seznámila s fau-
nou a fl orou nacházející se na březích kanálu. Po tomto poutavém 
výkladu jsme se mohli kochat plavbou a krásnou přírodou kolem. 
Asi nejzajímavějším momentem na celé plavbě bylo proplutí přes 
plavební komoru u  Vnorov. Tyto plavební komory vyrovnávají 
hladiny řek, v našem případě řeky Moravy, po které jsme pokra-
čovali v plavbě. Cestou zpět nás sice prokropilo pár kapek deště, 
ale ani ty neodradily některé členy, aby byli na nekryté části lodi 
a užívali si nádherný výhled. Po návratu do Strážnice začalo pršet, 
ale to nám již nevadilo, protože jsme odjížděli autobusem domů. 
Spokojení a trošku unavení jsme pomyslně tento dlouho očeká-
vaný déšť přivezli i do Rohatce. Touto akcí jsme zakončili druhé 
čtvrtletí a vlastně i první pololetí roku 2015. Výbor bude během 
prázdnin připravovat akce na druhé pololetí. Nejbližší akcí bude 
zájezd do skanzenu Modrá a okolí, a to v září.

Přeji všem členům příjemně prožité léto a těším se já i celý 
výbor naší základní organizace na setkání s vámi ve druhém po-
loletí roku 2015.

 Anna Homolová

Jaká byla uplynulá sezona

Hodnocení právě skončeného soutěžního ročníku 
2014/2015 nelze shrnout jedním slovem. Tak, jak je více 
mužstev v oddíle TJ Slavoj Rohatec, tak i  jejich jednotlivá 
hodnocení jsou různá. Pochválit musíme ty nejmenší, tj. 
mladší přípravku, která po loňském vítězství v soutěži letos 
skončila na krásném druhém místě, ale i tu starší. U té, ač 
neměla výsledky nejlepší, jde především o  to, aby to klu-
ky bavilo a  naučili se základním fotbalovým věcem. Žáci 
mile překvapili, starší se stali přeborníky okresu a mladší se 
taky ve své soutěži neztratili, zvláště když ještě vypomáha-
li těm starším. U dorostu mělo vliv na výsledky především 
velké množství zranění, které mužstvo v průběhu potkalo. 
Nečekaným úspěchem skončilo působení nově založeného 
B mužstva mužů. Vyhráli svou skupinu a postoupili do sku-

piny vyšší. Hlavně se dostali do finále okresního poháru, 
a takový výsledek ve Slavoji dlouho nebyl. Patrně největším 
zklamáním pak bylo působení vlajkové lodě oddílu, A muž-
stva mužů. Potvrdilo se, že pokud se v I. A třídě nezachytí 
začátek sezóny, tak se její zbytek dohrává pod tlakem, a ten 
na výkonech nikdy nepřidá. Nakonec to dopadlo dobře, zá-
chranou. Ale v novém ročníku musíme zapracovat na posi-
lách a vrátit se na místa, na která jistě patříme. 

Jménem výkonného výboru Slavoje Rohatec bych chtěl 
poděkovat obci Rohatec, všem sponzorům a divákům za je-
jich podporu a věřím, že se v nadcházejícím ročníku opět 
sejdeme na fotbale v našem hezkém areálu v Cihelnách, tře-
ba i v hojnějších počtech.

 Lukáš Hřebačka, předseda TJ Slavoj Rohatec 

SPORT
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Starší přípravka
Jarní výsledky starší přípravky jsou pro nás zklamáním. 

Opět jsme mnoho zápasů prohráli velmi těsně, kluci dokázali 
zahodit neuvěřitelné množství šancí, v zápasech jsme většinou 
byli velmi rovnocennými soupeři, ne-li lepší, ale mnoho in-
dividuálních chyb a  neproměňování šancí nám neumožnilo 
dosažení lepších výsledků. Věříme, že další sezona dopadne 
lépe, pro drtivou většinu (ročník 2005) to bude jejich poslední 
sezona v přípravce, tak snad zabojují a budou z toho parádní 
výsledky.

Hráči: Jaroš Jan, Prčíková Jitka, Meluš Adam, Tříska David, 
Belžík Filip, Netopil Samuel, Netopil Daniel, Ohrazda Adam, 
Bortlík Jan, Komoň Adam, Antoš Adam, Havlík Jaroslav, To-
man Vojtěch, Štylárek Lukáš.

Jarní výsledky: 3:4 Mutěnice, 7:5 Kyjov A, 6:17 Vracov, 6:7 
Strážnice, 6:12 Mirava, 9:10 Velká nad Veličkou, 8:5 Veselí nad 
Moravou, 5:6 Bzenec, 6:7 Dubňany, 2:6 Hodonín, 14:4 Hroz-
nová Lhota, 4:5 Hovorany, 2:16 Kyjov B

Střelci: 1. Ohrazda Adam 41 branek, 2. Netopil Samuel 29, 
3. Tříska David 25.

13. místo, skore 120:202 17 bodů

Mladší přípravka
Mladší borci pokračovali na jaře v  nastoleném trendu 

z  podzimu, drtili soupeře jednoho za druhým, předváděli 
velmi pohledné akce, ze kterých měli radost jak oni, tak my 
trenéři. Bohužel nevydrželi až do konce soutěže, kdy se utkali 
s  Hodonínem o  vítězství v  soutěži. V  rozhodujícím soubo-
ji prohráli 3:17, ale i  tak je musíme pochválit, protože sou-
těž odehráli ve velmi úzkém počtu hráčů. Věříme, že budou 
úspěšně pokračovat i ve starší přípravce.

Hráči: Lacko Martin, Lacko Jan, Kolařík Josef, Vyslužil To-
biáš, Staněk Jan, Čechal Martin, Mynář David, Vincec Alex, 
Beneš Martin, Horňáček Ondra.

Jarní výsledky: 21:2 Mutěnice, 26:5 Kyjov A, 12:5 Vracov, 
24:3 Strážnice, 15:8 Mirava, 13:9 Veselí nad Moravou, 13:4 
Bzenec, 27:3 Dubňany, 3:17 Hodonín, 28:1 Hovorany, 21:2 
Hroznová Lhota, 13:9 Kyjov B

Střelci: 1. Lacko Jan 181 branek, 2. Kolařík Josef 80, 3. Vy-
služil Tobiáš 64

2. místo, skore 406:108 67 bodů
Trenéři: Chalupa Erik, Vyslužil Lukáš, Netopil Ladislav

Starší žáci
Vítěz okresního přeboru starší žáci – tak tímto titulem se 

mohou chlubit starší žáci TJ Slavoj v sezoně 2014-2015. Posled-
ní krok za úspěšnou sezonou udělali 6. června, kdy na domácím 
hřišti v souboji o první místo porazili Dolní Bojanovice. 

Jarní částí procházel tým bez větších obtíží, z podzimu znal 
sílu soupeřů, a to se projevilo na sebevědomí hráčů. Jediným za-
kolísáním pak byl zápas v Moravském Písku, zapříčiněný jednak 
absencí hráčů a pak „podivným“ rozhodčím. Přestože si v před-
chozí větě stýskám nad absencí hráčů, musím pochválit mladší 
žáky Rybeckého, Bučka a Adama Rosypálka, že přes zimu po-
chopili a v jarních zápase dokázali, že na nich v dalších dvou le-
tech můžeme družstvo starších žáků postavit. Škoda jen, že další 
jejich vrstevníci nebyli ochotni zkusit si velký fotbal, mnohdy za 
rozhodnutého stavu a za podpory starších a zkušených kluků. 

Mezi ty starší a zkušené a ve starších žácích končící na prv-
ní místo řadím Pekaříka, který svými výkony v průběhu jara 
jasně převyšoval všechny protihráče. Své schopnosti proká-

zal v brance Němeček, v útoku Tříska – 28 gólů mu stačilo na 
nejlepšího střelce soutěže, ale měl možností na dvojnásobný 
počet branek. Své si odvedli ve středu obrany Šindar a Maléř, 
druhý nejlepší střelec mužstva Daniel na levé záloze. Poděko-
vání patří i  Krůzovi, který pomohl kamarádům a  začal hrát 
na podzim fotbal, aby jich nebylo málo. Jediným, kdo zůstane 
i příští rok, je Zbyněk Rosypálek.

Výsledky jarní části soutěže:
Lužice 3:1, Žarošice 15:0, FKM Morava 6:0, Dubňany 10:4, 

Moravský Písek 2:3, Hovorany 14:0, Kyjov „B“ 4:0, Dolní Bo-
janovice 2:0

Branky v těchto zápasech stříleli: Tříska 21 (celkem 28), 
Daniel 13 (18), Pekařík 11 (17), Šindar 4 (4), Buček 3 (4), Krů-
za 2 (2), Maléř 1 (1), Zbyněk Rosypálek 1 (1) a Adam Rosypá-
lek 0 (4)

Trenér: Mojmír Dobeš

Mladší žáci
Mladší žáci prokazovali své zlepšení i v jarní části soutěžní-

ho ročníku a navázali tak na dobré podzimní výkony. Zlepšila 
se hlavně jejich chuť a tréninková morálka, kdy jsme nakonec 
přidali i jednu tréninkovou jednotku týdně navíc. Samozřejmě 
některé zápasy neodpovídaly představám trenérů, kdy muž-
stvu chyběla větší touha a zaujetí, ale tyto momenty se stávaly 
již opravdu v několika málo případech. Nakonec splnili svůj cíl 
skončit v horní polovině tabulky, když v konečném hodnocení 
okresního přeboru obsadili 6. místo se ziskem 36 bodů z 22 
zápasů a aktivním skóre 78:54 (11 výher, 3 remízy, 8 proher).

V jarní části nastoupili hráči Tomáš Buček, Radek Ne-
svadba, Jirka Toman, Michal Zlámal, Patrik Rybecký, Lubor 
Prygl, Tadeáš Komosný, Petr Kožený, Roman Pecha, Bene-
dikt Pomajbík, Jakub Vízdal, Adam Sasínek, Adam Rosypálek 
a kluci z přípravky Sam a Dan Netopilovi a Adam Ohrazda. 
Nejlepším střelcem a tahounem se stal Adam Rosypálek s 29 
brankami, dále Buček 14, Sam Netopil 10, Komosný 8, Kožený 
6, Zlámal 4, Rybecký, Pecha, Nesvadba po 2.

Do starších žáků přecházejí čtyři hráči, takže kádr po dopl-
nění z přípravky bude dále početný a věříme, že naváže na své 
výkony a zase se posune o něco výš. 

Trenéři: Lukáš Hřebačka, Zbyněk Rosypálek, Ladislav Ne-
topil.

Dorost
Dorost skončil celkově na 10. místě se ziskem 33 bodů 

a  skóre 67:65 při 10 výhrách, 3 remízách, 13 prohrách. Přes 
velké množství zranění, které nás postihlo, je umístění uspo-
kojující, nicméně mužstvo mělo na umístění do 5. místa. To 
však není rozhodující, potěšující je, že se podařilo zapracovat 
hráče ročníku 2000 a celkově budoucnost dorostu v příští se-
zoně je slibná. Hráči mají dobrý přístup k tréninku a je tu tedy 
perspektiva jejich dalšího růstu a  rozvoje. Hráči nejstaršího 
ročníku 1996, kteří přecházejí do mužské kategorie, mohou 
v budoucnu zvýšit konkurenci jak v B mužstvu, tak i A muž-
stvu mužů. Předpoklady na to mají, ale jak již známe příběhy 
z minulosti, ne všichni je naplní.

Střelci: Lábadi 25 (nejlepší střelec soutěže), Stankovič 12, 
Odehnal 8, Vacenovský 7, Stanický 5, Tříska 5, Havíř 2, Micha-
lica 1, Šafařík 1

Dorost vedlo v soutěži trenérské duo Robert Lábadi, Petr 
Doležal
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Muži B mužstvo
Nově utvořený tým splnil to, co jsme si před začátkem sou-

těže řekli, a tím byl postup do III. třídy. Jelikož jsem po 3,5 se-
zonách působení v Sudoměřicích, kde jsem trénoval i některé 
hráče, všechny soupeře dobře znal, tak je konečný výsledek ta-
kový, jaký jsme si všichni přáli, tedy jasné 1. místo se ziskem 55 
bodů z 24 zápasů, skóre 97:35 (17 výher, 4 remízy, 3 prohry). 
Všichni kluci zaslouží pochvalu, zapomenout ovšem nemo-
hu na moje dva spolupracovníky, Františka Tomšeje a Mirka 
Kučeru, kteří i přes své náročné zaměstnání odvedli perfektní 
práci. Cíle na novou sezonu jsou jasně dané, zlepšit tréninko-
vou morálku, začlenit mladé kluky do mužského fotbalu a hrát 
ve III. třídě do 6. místa.

Střelci: Rosypálek 21, Semotán 14, Vyslužil 12, Duchoslav 
O. 8, Kučera, Ruszkowski 6, Domanský 4, Duchoslav M, Janík, 
Tomšej J., Lábadi po 3, Tomšej V., Bidmon po 2, Valčík, Vace-
novský, Stankovič, Elšík, Korbel, Snášel, Hřebačka po 1.

Dalšího velkého úspěchu se nám podařilo dosáhnout 
v okresním poháru, kde jsme se probojovali až do fi nále. Po-
stupně jsme vyřadili mužstva Prušánek (2:2, pk 4:2), Dolní 
Bojanovic (2:1), Ždánic (7:1), Lovčic (3:2) a Milotic B (4:0). 
Prohráli jsme až v samotném fi nále, které se konalo v Ratíš-
kovicích, kde bylo nad naše síly mužstvo Moravan (0:2). Nut-
no dodat, že všichni soupeři hráli vyšší soutěže, buď III. třídu 
nebo okresní přebor. I tak je konečné druhé místo velkým 
úspěchem, v který jsme před sezonou určitě ani nedoufali.

Trenér: Miroslav Jüstel

Muži – A mužstvo
A mužstvo mužů Slavoje nesplnilo očekávání, která se do 

něj vkládala. Již po nepovedeném podzimu bylo jasné, že klu-

ky čeká na jaře velký boj o záchranu. I na jaře pokračovali ve 
vedení trenéři Marek Antoš a  Jaroslav Flíček, kterým byl po 
ruce jako vedoucí Lukáš Hřebačka.

Konečné umístění vůbec neodpovídá možnostem kádru, 
13. místo se ziskem 27 bodů a s negativním skóre 50:67 z 26 
utkání je bilance opravdu tristní. Jenom díky tomu, že sestupo-
valy pouze tři týmy ze dvou skupin I. A třídy, jsme se zachrá-
nili. Mužstvu nejde upřít snaha, kluci chtěli a bojovali, ovšem 
dopláceli jsme na neproměňování šancí a  velké individuální 
chyby, ze kterých pramenily obdržené branky. Nutno říci, že 
většinou takové, které zápas zlomily v náš neprospěch. Ať už to 
byly zápasy doma s Ratíškovicemi, v Šaraticích, Dražovicích či 
v Břeclavi, kdy jsme byli po většinu utkání lepším týmem, ale 
právě individuální chyby hráčů nás stály lepší výsledky.

Věříme, že nová sezona přinese lepší výsledky a s tím i sou-
visející postavení v tabulce. Vedení oddílu musí zapracovat na 
doplnění kádru, především v obraně a v útoku, neboť kariéru 
ukončil náš dlouholetý útočník František Mikéska, který byl 
i  letos naším nejlepším střelcem s  11 brankami. Následován 
Radkem Homolou a Jakubem Tomšejem se 7 góly, dále Vašek 
a Vanda po 6, Kolařík 4, Páleník, Petrák po 3, Duchoslav M., 
Janík po 2.

Poděkování hasičům
Výkonný výbor TJ Slavoj Rohatec děkuje SDH Rohatec za 

jejich pomoc při nenadále situaci, která nastala ke konci měsí-
ce července v době velkých veder. Při poruše čerpadla nebylo 
možné zavlažovat spodní tréninkové hřiště, a tak nám hasiči 
vypomohli zapůjčením čerpadla vlastního. S jejich pomocí se 
alespoň v úsporném režimu podařilo přečkat to nejhorší ob-
dobí sucha. 

Rozhovor s REKORDMANEM

Věřte - nevěřte. Celých třináct let 
byl prvním mužem TJ Slavoj Rohatec. 
K tomu ještě další tři roky člen výboru TJ. 
Třináct předsednických let je bezkonku-
renčních a  současně i  úctyhodných. Ni-
kdo jiný v  tak náročné funkci předsedy 
nevydržel tolik let. Tímto rekordmanem 
je náš Rosťa Tomšej.

Rosťo, jak jsi se do výboru dostal?
V roce 1999 na valné hromadě TJ mně 

navrhl Olin Domanský st., že jsem ukon-
čil závodní činnost, že jsem mladý a mohl 
bych Slavoji pomoct ve výboru. Tak jsem 
souhlasil, protože fotbal mě vždycky bavil. 
Zkušenosti ze závodní činnosti bych mohl 
uplatnit v  činnosti výboru. Y té době ve 
výboru pracovali další „bývalí“, jako bratři 
Poláchové, R. Sloboda ml., J. Krša.

Vzpomeneš si i  na čas, kdy ses stal 
prvním mužem Slavoje? Pokud si vzpo-
mínám, nebyl to čas pro Slavoj vůbec 
příznivý. Předčasný odchod předsedy 
Fery Antoše (Antoly) byl víc jak bolest-
ný a  citelný. Podle mého názoru patřil 
mezi nejúspěšnější předsedy Slavoje. Já 
osobně jej řadím na 1. místo mezi těmi, 

s  kterými jsem spolupracoval. Jak se ti 
dařilo navázat na jeho hodně vysoko na-
stavenou laťku?

Navázat bylo možné opravdu na ce-
lou řadu pozitivních skutečností. Hrá-
li jsme už téměř deset let krajskou 1.A 
třídu, fi nanční hospodaření, právě díky 
mému předchůdci, bylo přebytkové. 
Mezi jeho cíle patřil výhledově i postup 
do krajského přeboru. Zákeřná choro-
ba bohužel ukončila jeho předsedová-
ní. Určitě by byl on tím rekordmanem. 
Vlastně si mě vybral za svého nástupce 
a  ještě před zvolením v r. 2002 mne do 
předsedování zasvěcoval. Přes neuvě-
řitelné zdravotní potíže se snažil své 
zkušenosti nezištně předat. Pro Slavoj 
vykonal víc jak mnoho, a  můžeme na 
něj už jen vděčně vzpomínat. Jak se říká 
„těžké je postup vykopat, ještě těžší je se 
tam udržet“. Podařilo se nám odehrát 
již 22 soutěžních ročníků krajské 1.A 
třídy a  vstupujeme do 23. sezony. Jak 
se obměňují sestavy hráčů, měnilo se 
i  složení výboru. Postupně přišli bývalí 
spoluhráči J. Mlčoch, M. Dobeš, R. La-

bádi ml., O.  Domanský ml., P. Machá-
ček, E. Chalupa, L. Hřebačka, L. Vyslužil. 
Samozřejmě by to nešlo bez zkušených 
F. Drábka a především víc jak déleslouží-
cího V. Hovězáka, který mně byl oporou 
od počátku předsedování.

Jednou z priorit Slavoje byla a stále je 
mládež. Co bys alespoň stručně zmínil?

Mládež není jednorázová záleži-
tost. Je to spíš stále se opakující proces. 
Nejdřív získat „zapálené“ trenéry, kteří 
své znalosti předávají těm nejmladším 
v  přípravkách, přes žáky a  dorost. Díky 
jejich obětavé práci se můžeme pochlu-
bit prokazatelnými výsledky. Dorost hra-
je krajskou soutěž, žáci okresní přebor 
mladších i  starších. Snad jsme překonali 
i  období abnormálního nedostatku hrá-
čů u žákovských kategorií. V současnosti 
máme mladší i starší přípravku. Bez tre-
nérů a vedoucích družstev, stejně jako bez 
podpory rodičů, by výsledky samozřejmě 
nebyly. A není to jednorázovka, jako že si 
zahrajeme třeba na 1. máje, pak na hody. 
Soutěže mají svá pravidla, termíny. Hra-
je se pravidelně, týden co týden. Kromě 
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toho pravidelné tréninky. Bez nich to 
prostě nejde. Zimní příprava na jaro, letní 
příprava na podzimní soutěže. A tak po-
řád dokola, rok co rok. Všichni, kteří ko-
lem mladých kmitají, si zaslouží nejvyšší 
uznání a dík.

Pokud mne paměť neklame, aktivně 
jsi hrál o postup z Okresního přeboru do 
krajské 1.B tř. v sezoně 1990/91. S trené-
rem P. Matějem jsme jednali v Chropyni 
o tvém návratu do Slavoje. Jednání bylo 
úspěšné díky tvému trenérovi p. Štulaj-
terovi, který tě nerad ztrácel. Ale upřed-
nostnil tvoji osobní situaci. Mimocho-
dem další příjemná vzpomínka, která se 
váže k tvé hráčské kariéře, patří Slovácké 
Slavii Uherské Hradiště. Oba zmíněné 
kluby patří k těm, s nimiž se mi jednalo 
velice dobře. Bylo to prostě „na úrovni“. 
Což se o mnoha jiných říct nedalo. Vzpo-
meneš si na všechny kluby, kde jsi aktiv-
ně působil?

V roce 1984 jsem šel na hostování do 
Kyjova. V sezoně 1983/84 byl naším sou-
peřem v krajské 1. tř. dorostu. Další byli 
Královopolská B, Zbrojovka C, Uherský 
Ostroh, Poštorná, Mutěnice, Hustope-
če, Ždánice, Pohořelice, Kněždub, Velké 
Pavlovice. V r. 1985 jsem šel na přestup 
do zmiňované Slovácké Slavie. Z dorostu 
jsem odešel do Chropyně, kde jsem hrál 
krajský přebor. Za Chropyni jsem hrál 
jako voják základní služby. Pak jsem pře-
šel do Hodonína, který hrál rovněž KP 
a odtud zpět do Chropyně.

Pak ses vrátil k nám. Já ti jen připo-
menu, že v sezoně 1990/91 jsi byl u postu-
pu z Okresního přeboru do krajské 1. B tř. 
Do úspěšného mužstva patřili Blahůšek 
M., Domanský O., Krša J., Pelikán J., Re-
zek V., Štica P., Sloboda R., Vacenovský 
P., Doležal P., Polach Z., Blahůšek C., 
Lamač M., Strnad S., Homola B., Hla-
váč P., s trenérem F. Zlámalíkem, ved. P. 
Slezákem. Byl jsi taky u postupu v sezoně 
1992/93 do krajské 1. A tř., mezi spolu-
hráče patřili Kašík M., Domanský O., 
Dymáček M., Pelikán J., Mlčoch J., Krša 
J., Šrůtka V., Štica P., Sloboda R., Uřičář 
L., Doležal P., Vacenovský P., Šubín Z., 
Lamač M., Novák J., Antoš M., s  trené-
rem F. Zlámalíkem, asistentem F. Anto-
šem s vedoucím družstva M. Glozou.

Jak už jsem se zmínil, v A. družstvu 
Slavoje jsem skončil v r. 1999. Pak jsem 
se ještě nechal přemluvit do Vřesovic, 
které hrály krajskou 1. B tř., a  mužstvo 
tvořili především bývalí hráči Kyjova 
(např. F. Komňacký - pozdější úspěšný 
trenér B. Ostrava, Rostova n. Donem 
atd.,) Koubský, Filásek, Šimeček a další. 

Ze Žádovic to byl J. Hégr.
Děkuji ti za zmínění spoluhráče z mé 

rodné vísky. A když dovolíš, našel jsem 
ještě něco z tvých začátků. Na fotografi i 
z  r. 1977 jsi v  družstvu mladších žáků 
společně s R. Slobodou, F. Koláčkem, R. 
Antošem, R. Vybíralem., Z. Antošem, J. 
Burešem, M. Nedůchalem, J. Koubkem, 
J. Kláskem, J. Jüstelem, V. Koláčkem, M. 
Tomšejem. Trénoval vás P. Vybíral s ve-
doucím J. Gürtlerem. Další stopu jsem 
našel v soutěži 1982/83, kdy už hraješ za 
dorost v krajské soutěži 1. třídy se spolu-
hráči Hruška, Němčanský V. a  J., Gloz, 
Drábek, Vacenovský, Strnad L., Tomšej 
F., Bravenec, Štica P. a P., Sloboda, Peli-
kán, Bureš, Vavřínek, Koláček V. Tréno-
val Ing. Máčala, vedoucí J.Drábek. Sou-
peři: Tuřany, Dubňany, Hluk, Ždánice, 
Uherský Ostroh, Strážnice, Mutěnice, 
Slovácká Slavie B, Veselí nad Moravou, 
Hustopeče, Kněždub, Kunovice, Nesovi-
ce, Ostrožská Lhota, Lok. Břeclav.

Jak ti pomáhaly zkušenosti z aktivní 
hráčské kariéry v práci předsedy?

Je to spíš o známostech, o kontaktech. 
Většinou aktivní hráči s fotbalem nekon-
čí. A tak se potkáváme nejen na schůzích 
či poradách, ale především při jednáních 
o přestupech, hostování a podobně. A ob-
vykle se dřívější potkávání na hrací ploše 
odráží v jednáních příznivě. Rád jsem na-
vštěvoval tréninky našich družstev všech 
kategorií. Přiznám se ale, že u  těch nej-
menších jsem pobýval nejraději. Časově 
nejnáročnější však bylo A mužstvo. Zís-
kávání trenérů i hráčů samotných je čím 
dál tím náročnější. Bývalý okres Hodonín 
má v současnosti jediné mužstvo v divizi. 
Už není ani zájem o postup do krajského 
přeboru. A tak jediný zdroj kvalitnějších 
hráčů je dorost bývalého RSM, nyní FK 
Hodonín, který vlastní licenci k rozvíjení 
talentů z okresu. Až na výjimky hrajeme 
se soupeři v dorostu i A mužstvu, co do 
obyvatel, mnohem početnějšími. S  tím 
samozřejmě souvisejí i  fi nanční mož-
nosti. Je to věčný kolotoč. Dnes všechno 
v pohodě, hráčů na úrovni dostatek. Při-
jdou dlouhodobější zranění, stěhování za 
školou či zaměstnáním .... a začínáte opět 
znovu. Očekávání často velké - realita 
dost odlišná.

Mnozí začínající sportovci mívají své 
nedostižné vzory. Nemyslím celosvětově, 
jako třeba Bican nebo tč. Messi. Kdo byl 
tvým vzorem z místních? A který trenér?

Já jsem byl od malička spíš vyznava-
čem technické hry. Mezi mnou uznávané 
hráče přímo ze Slavoje patřili bratři Zde-
něk a Jirka Polachovi, Jara Zlámalík, pře-

zdívaný Bajza. Z trenérů je to jednoznač-
ně Petr Vybíral, u  kterého jsem začínal 
v přípravce, žácích a nakonec mě trénoval 
i v A mužstvu dospělých. On sám patřil 
k nejlepším hráčům Slavoje, kopal i dru-
hou nejvyšší celostátní soutěž.

Hrál fotbal někdo z tvé předchozí ro-
dinné generace? A co tvé geny? 

Tak otec určitě ne. Dával vždy před-
nost muzice. Ale strýc Jan hrával stope-
ra. Z mamčiny strany to byl Josef Antoš. 
Dcera Aneta byla platnou hráčkou v chla-
peckých žákovských kategoriích Slavoje. 
K  jejím přednostem patřila rychlost, 
střelba. Zdatně soupeřila i  s talentova-
ným Petrem Macháčkem. Hrála v závod-
ním družstvu žaček i dorostenek Slovácké 
Slavie v  celostátních soutěžích. Dosáhla 
i na reprezentaci ČR 17tiletých a dostala 
i důvěru pro post kapitánky. Kuba půso-
bil v dorostu Veselí nad Moravou a RSM 
Hodonín. Odtud se vrátil do Slavoje a v 
současné době hraje v kádru A družstva.

Řekl bych, že i svými geny jsi přispěl 
Slavoji víc jak dost. Jak vidíš budoucnost 
Slavoje z pohledu dlouholetého aktivní-
ho hráče i dlouholetého předsedy?

Docela pozitivně i přes občasné potí-
že. Ale kdo je nemá? Pozitivní je, že Slavoj 
nepadá změnou předsedy. Členové výbo-
ru jsou natolik pro sport zapálení, zku-
šení a obětaví, že z jejich řad vzešlý nový 
předseda Lukáš Hřebačka je zárukou dal-
šího rozvoje Slavoje. V  prvé řadě je zde 
pevně zbudovaná spolupráce a  podpora 
obce Rohatec, bez níž by to v daných pod-
mínkách prostě nešlo. Je zde spolupráce 
s dřívějším RSM, nyní FK Hodonín - rov-
něž na úrovni. V  neposlední řadě je to 
tradiční dlouholetá práce s mládeží. Ne-
smím zapomenout na všechny ty trenéry, 
vedoucí družstev a samozřejmě členy vý-
boru. Bez těch všech by sebelepší předse-
da asi mnoho nezmohl. Od jmenovitého 
výčtu raději upustím, abych někoho ne-
vynechal. Využiji však možnosti a  touto 
cestou všem, kteří byli u toho se mnou, co 
nejsrdečněji a prostě - děkuji ...

Nemyslím si, že ukončením 13leté-
ho předsedování se Slavojem končíš. 
Uznávám tvůj rekord, ale věkem jsi stále 
perspektivní. Já jsem poprvé ve Slavoji 
končil v  60 letech, podruhé, navzdory 
pořekadlu - nevstoupíš do stejné řeky, 
v 82, takže máš ještě šanci.

Ne, že bych byl „vyhořelý“, ale i když 
je sport zajímavá oblast, taky časem una-
ví. A nejsou jen vítězství. Chci si trochu 
odpočinout. Pomáhat se dá nejen na vr-
cholku. Jsme pořád Slavojáci a nemáme 
k sobě daleko.
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Děkuji ti za poskytnutý rozhovor 
a děkuji ještě znovu za všechno, co jsi 
pro Slavoj vykonal. Tímto jen nava-
zuji na poděkování od tvého nástup-
ce Lukáše Hřebačky v  Rohatecké obci 
č. 2/2015. At´se ti nadále ve všem jen 
daří. Na medaile máš ještě času dost. 
Víš, jak to bylo za totáče? Medaile se 
dávala jen zasloužilým v  pokročilém 

věku, kdy už nehrozí „průšvihy“ a me-
daile se nevrací. Nakonec jsem se me-
daile dočkal, a  dost velké od ČSTV. 
Předával mi ji tvůj nástupce Lukáš. 
Stejnou dostal i  tvůj dlouholetý jed-
natel Vašek Hovězák. Zveřejňuji to 
záměrně, protože on sám by se nepoch-
lubil. A od tvého předchůdce Fery jsem 
k 70. výročí Slavoje dostal permanent-

ku na všechna utkání Slavoje - bez pla-
cení, ale nikdy jsem ji nepoužil. Snad 
se nesetkáváme naposledy, a  někdy si 
třeba popovídáme o rozvoji a podpoře 
sportu v tvé etapě a porovnáme ji s po-
znatky z mé etapy před r. 1989.

Ještě jednou díky.
Otázky kladl a odpovědi zaznamenal 

Vlastimil Hlaváč 

ROZPIS ZÁPASŮ MUŽSTEV TJ SLAVOJ ROHATEC

PODZIM 2015

Tým Den Datum Kolo Zápas Čas 
Muži B sobota 8.8. 1. Rohatec – Hr. Lhota B 16:30
Dorost sobota 15.8. 2. Bzenec – Rohatec 13:45
Muži B neděle 16.8. 2. Domanín – Rohatec 16:30
Muži A neděle 16.8. 2. Veselí nad Mor. – Rohatec 16:30
Přípravka neděle 23.8. 1. Mutěnice – Rohatec 14:30
Dorost sobota 22.8. 3. Rohatec – Lednice/Hlohovec 14:15
Muži B sobota 22.8. 3. Rohatec – Žádovice 10:15
Muži A sobota 22.8. 3. Rohatec – Lednice/Hlohovec 16:30
Přípravka neděle 30.8. 2. Rohatec – Hodonín 10:00
ml. žáci neděle 30.8. 2. Nesyt – Rohatec 10:00
st. žáci neděle 30.8. 2. Milotice – Rohatec 14:30
dorost sobota 29.8. 4. Mutěnice – Rohatec 16:30
muži B neděle 30.8. 4. Javorník – Rohatec 10:00
muži A neděle 30.8. 4. Břeclav B – Rohatec 10:30
přípravka neděle 6.9. 3. Milotice – Rohatec 10:00
ml. žáci sobota 5.9. 3. Rohatec – Sobůlky 10:45
st. žáci sobota 5.9. 3. Rohatec – Moravany 9:00
dorost neděle 6.9. 5. Rohatec – Podivín 14:15
muži B sobota 5.9. 5. Rohatec – Žeravice 16:30
muži A neděle 6.9. 5. Rohatec – Kyjov 16:30
ml. žáci středa 9.9. 11. Lovčice – Rohatec 17:00
přípravka neděle 13.9. 4. Rohatec – Morava 10:00
ml. žáci sobota 12.9. 4. Rohatec - Čejkovice 10:45
st. žáci sobota 12.9. 4. Rohatec - Čejkovice 9:00
dorost neděle 13.9. 6. Dubňany – Rohatec 13:45
muži B neděle 13.9. 6. Vnorovy – Rohatec 16:00
muži A neděle 13.9. 6. Dubňany – Rohatec 16:00
přípravka sobota 19.9. 5. Vnorovy – Rohatec 16:00
ml. žáci sobota 19.9. 5. St. Poddvorov – Rohatec 13:00
st. žáci sobota 19.9. 5. St. Poddvorov – Rohatec 15:00
dorost neděle 20.9. 7. Rohatec – Ratíškovice 13:45
muži B sobota 19.9. 7. Rohatec – Mor. Písek 16:00
muži A neděle 20.9. 7. Rohatec – Ratíškovice 16:00
přípravka neděle 27.9. 6. Rohatec – Strážnice 10:00
ml. žáci sobota 26.9. 6. Rohatec – Ježov 10:00
dorost neděle 27.9. 8. Velká nad Vel. – Rohatec 14:00
muži B neděle 27.9. 8. Petrov – Rohatec 16:00
muži A neděle 27.9. 8. Mikulov – Rohatec 16:00
přípravka neděle 4.10. 7. Kyjov – Rohatec 9:00
ml. žáci sobota 3.10. 7. Vacenovice – Rohatec 10:45
st. žáci sobota 3.10. 8. Vacenovice – Rohatec 9:00
dorost neděle 4.10. 9. Rohatec – Hovorany 13:15
muži B sobota 3.10. 9. Rohatec – Suchov 15:30
muži A neděle 4.10. 9. Rohatec – Dražovice 15:30
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Tým Den Datum Kolo Zápas Čas 
přípravka neděle 11.10. 8. Rohatec – Veselí nad Mor. 10:00
ml. žáci sobota 10.10. 8. Rohatec – Ždánice 10:45
st. žáci sobota 10.10. 8. Rohatec – Násedlovice 9:00
dorost sobota 10.10. 10. D. Bojanovice – Rohatec 15:00
muži B neděle 11.10. 10. Ježov – Rohatec 15:00
muži A neděle 11.10. 10. Blatnice – Rohatec 15:00
přípravka neděle 18.10. 9. Dubňany – Rohatec 10:00
st. žáci neděle 18.10. 9. Nenkovice – Rohatec 15:00
dorost neděle 18.10. 11. Rohatec – V. Pavlovice 12:45
muži B sobota 17.10. 11. Rohatec – Vlkoš 15:00
muži A neděle 18.10. 11. Rohatec – V. Pavlovice 15:00
ml. žáci sobota 24.10. 10. Rohatec – Sudoměřice 10:45
st. žáci sobota 23.10. 10. Rohatec – Dambořice 9:00
dorost neděle 24.10. 12. Rohatec – Podluží 12:15
muži B sobota 23.10. 12. Rohatec – Lipov 14:30
muži A neděle 24.10. 12. Rohatec – Bučovice 14:30
přípravka středa 28.10. 11. Rohatec – Velká nad Vel. 13:00
ml. žáci středa 28.10. 11. Rohatec – D. Bojanovice 10:45
st. žáci středa 28.10. 11. Rohatec – D. Bojanovice 9:00
přípravka neděle 1.11. 12. Bzenec – Rohatec 10:00
dorost neděle 1.11. 13. Žarošice – Rohatec 13:00
muži B neděle 1.11. 13. Radějov – Rohatec 14:00
muži A neděle 1.11. 13. Rakvice – Rohatec 14:00
přípravka neděle 8.11. 13. Rohatec – Hr. Lhota 9:00
dorost neděle 8.11. 1. Rohatec – Hr. Lhota 11:45
muži B sobota 7.11. 14. Hr. Lhota B – Rohatec 14:00
muži A neděle 8.11. 1. Rohatec – Šaratice 14:00
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O pohár starosty obce v požárním útoku

V sobotu 18. července 2015 probě-
hl v Rohatci již 14. ročník soutěže v po-
žárním útoku, kterou tradičně pořádalo 
SDH Rohatec. 

Stejně jako v  minulých letech i  letos 
potrápilo soutěžní družstva počasí, a  to 
v  podobě tropických teplot, při kterých 
je podání nejlepšího výkonu značně ztí-
ženo. Klání „O putovní pohár starosty 
obce“ se v  letošním roce zúčastnilo cel-
kem 22 týmů, z nichž 15 týmů nastoupi-
lo v kategorii mužů a 7 týmů v kategorii 
žen. Z důvodu výstavby multifunkčního 
areálu a běžecké dráhy v místním parku 
se požární útoky opět přesunuly na své 
původní místo, tzn. na asfaltovou silni-
ci před kulturní dům. Jako první se na 
start postavil tým Velké nad Veličkou, 
který soutěž díky zaváhání levého prou-
daře zahájil s  časem 19:58 s. Následoval 
jeden z adeptů na vítězství v podání týmu 
Vésky B (UH), který si bohužel po chybě 
pravého proudaře zapsal pouze neplatný 
pokus. Ani další z favoritů, Mistřín A, si 
nezapsal čas, který všichni očekávali.

Asfaltový povrch, mírné stoupání, 
vysoká teplota a poctivé domácí terče se 
na většině výsledných časů opravdu po-
depsaly. Prvním týmem, který si zapsal 
čas pod 19 s, nastoupil jako pátý v pořadí. 
Poctivý pokus bez větších chyb v podání 

družstva z Vřesovic si vysloužil výsledný 
čas 18:31 a tím také průběžné první mís-
to. Domácí družstvo, které startovalo na 
šesté pozici, si i přes komplikace v podo-
bě chyb a pádů zapsalo výsledných 18:84 
s, čímž se zařadilo na průběžné druhé 
místo. 

Časy Vřesovic a  Rohatce již nikdo 
z následujících týmů nepřekonal, za nimi 
se na třetí místo zařadilo družstvo z Velké 
nad Veličkou (19:58s), čtvrté místo ob-
sadil Vlkoš a na pátém místě se umístily 
Ratíškovice.

Po skončení kategorie mužů bylo 
možné zahájit druhou kategorii soutěž-

ního klání. Celkem odstartovalo sedm 
týmů žen. První místo s výsledným časem 
20:11s si odvezl tým z Velké nad Veličkou, 
2. místo obsadilo družstvo z  Hovoran 
22:60s a třetí místo patřilo Lipovu A s ča-
sem 22:68s.

I přes ztížené podmínky v  podobě 
tropického počasí byly všechny týmy s or-
ganizací a  průběhem závodu spokojeny, 
vládla přátelská atmosféra a  po vyhláše-
ní výsledků odjížděli všichni spokojeni 
domů. Za pořádající SDH a radu GPHO 
bych chtěl poděkovat všem zúčastněným 
pořadatelům, sponzorům a divákům. 

Pro domácí tým SDH Rohatec je letoš-



25Číslo 4/2015
Rohatecká obec

ní sezóna rozběhnuta zatím velmi dobře. 
Po velmi těžkém začátku, kdy se družstvo 
nezúčastnilo prvního závodu kvůli ma-
lému počtu členů, jsou kluci po domácí 
soutěži průběžně na 2. místě (56b), a  to 
s náskokem 9 bodů před týmem Vřesovic 
(47b), který je na třetím místě. Na prvním 
místě tabulky je neohrožený tým Mistřín 
A (90b). Soutěží v Rohatci se sezóna po-
žárního sportu na Hodonínsku přehoup-
la do své druhé poloviny a  v letošním 
ročníku na týmy čeká ještě pět závodních 
klání. Na závodech, které následují v dru-
hé polovině soutěžní sezony GP HO, se 
domácímu týmu v minulosti dařilo velice 
dobře bodovat. Proto nezbývá než doufat, 
že tomu tak bude i  letos a při následují-
cích soutěžích budou dobíhat stále lepší 
výsledné časy.

Závěrem bych chtěl týmu a  sboru 
SDH Rohatec z pozice trenéra poděkovat 
za dosavadní úspěchy a spolupráci. 

 Michal Matějíček

2. ročník dětského folklorního festivalu

DFF Rohatec 2015
Po úspěšném loňském 1. ročníku dětského folklorního 

festivalu DFF Rohatec 2014, jsme se rozhodli, že uspořádáme 
druhý ročník tohoto festivalu. Myšlenka spojit různé folklorní 
kouty na jednom pódiu zůstala i pro letošní ročník nezměně-
na, a proto jsme pozvali soubory z Lipova Lipovjánek, Veselí 
nad Moravou DFS Štěpnička, Hovoran Kroužek Potůček a ze 
Šakvic FS Hanýsek. I s domácím souborem DFS Malá chasa 
z Rohatca a cimbálovou muzikou při ZUŠ v Rohatci celkový 
počet účinkujících přesahoval 130. 

Toto uskupení různých věkových kategorií se společně 
střetlo 20. 6. 2015 před Kulturním domem v Rohatci. Bohu-
žel hrozba nepříznivého počasí nás zahnala k tomu, že se celý 
program přesunul do kulturního domu. Pro děti byl připraven 
oběd, protože se soubory začaly sjíždět již v dopoledních ho-
dinách, aby si mohly vyzkoušet svá představení na generální 

zkoušce. Oběd nám připravily paní kuchařky ze školní jídelny 
při Základní škole v Rohatci.

Po obědě probíhaly poslední přípravy před vystoupením 
v  podobě oblékání se do krojů. Jako zázemí pro převlečení 
nám sloužila tělocvična základní školy.

Pogram začal v  14:00 v  celkem zaplněném kulturním 
domě. Zahájila cimbálová muzika při ZUŠ Rohatec a slovem 
provedl moderátor Martin Rezek. Program byl rozdělen do 
dvou bloků. V prvním se představil domácí soubor s pásmem 
Řemeslníci, DFS Štěpnička s  pásmem Kačky, kačky, káčata 
nebojí se blata, Lipovjánek a  jeho pásmo Kanafaska. V  této 
části jsme museli pozměnit program, protože původně bylo 
naplánováno, že první blok ukončí soubor Hanýsek ze Šak-
vic. Ovšem pět kluků z jejich souboru se účastnilo soutěže O 
nejlepšího dětského verbíře Slovácka, konaného ve stejný den 
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v Uherském Hradišti, a proto bylo nutné jejich první vystou-
pení přesunout do druhého bloku, protože přijeli na poslední 
chvíli a nestačili by se převléknout do krojů. A tak se tohoto 
úkolu, ukončit první blok, ujal hovoranský Potůček s pásmem 
A co bych já husy pásla, dyž su eště malučká. Přestávku di-
vákům zpříjemnila cimbálová muzika při ZUŠ v Rohatci pod 
vedením Pavla Varmuži s primáškami Terezou Čtvrtníčkovou 
a Lucií Elšíkovou. Po přestávce přišel na řadu jako první sou-
bor FS Hanýsek s pásmem Jano, Jano, následován souborem 
DFS Štěpnička s pásmem Vrť sa dívča. Jako další na řadu přišel 
Lipovjánek a jeho pásmo Zbojníci, FS Hanýsek s pásmem Mu-
zikanti a poslední se představil domácí soubor DFS Malá chasa 
z Rohatca s pásmem U vody. Kolem půl páté odpoledne jsme 

Čekání na první školní den

Září ještě daleko, ve škole ani živáčka, a přesto už se našli 
první nedočkavci a dali si sraz na škole. Asi čekali, zda se 
jich sejde dost, aby naplnili první třídu, jestli někdo nechybí 
a v tomto případě i zda dokáže doletět do školy a zpátky  
Byl to krásný pohled, když se počátkem srpna rozhodli čápi 
z blízkého okolí Rohatce dát si sraz na střeše naší základní 
školy. Jednalo se zejména o nová mláďata, a tak to opravdu 
inspirovalo k zamyšlení, zda to snad vědí, že ta budova, po 
jejíž střeše se procházejí, slouží ke vzdělávání dětí a mládež-
níků jakými jsou právě také oni. Bohužel ne všichni mohli 
přiletět, letos v  létě potkala naše čápy také tragédie. Srážka 
s vedením elektrického napětí měla za následek odchod do 
věčných lovišť pro jednoho z našich oblíbenců. Je to bohužel 
člověk, kdo je největším nepřítelem čápů, jelikož mění při-
rozený ráz krajiny. V Ćeské republice máme okolo 800 hníz-
dících párů a i s  mláďaty ročně odlétá skoro 3000 jedinců. 
Letošní rok byl z pohledu mláďat úspěšný. A jelikož máme 
u nás už více než měsíc pořádné vedro, tak to čápi pro tento 
rok už zabalili a odletěli se ochladit do subsaharské Afriky. 
Tak zase za rok …

se společnou děkovačkou rozloučili s  2. ročníkem Dětského 
folklorního festivalu DFF Rohatec 2015.

Na závěr bychom rádi poděkovali všem partnerům a spon-
zorům, bez kterých by se tato akce nemohla uskutečnit: Obci 
Rohatec, Jihomoravskému kraji, ZŠ Rohatec a  školní jídelně, 
společnosti Prefa Brno, reklamní agentuře Chludil, deníku 
Naše Slovácko a vinařství Machalínek z Hovoran. Děkujeme 
za vaši fi nanční a materiální podporu při této akci. Dále děku-
jeme všem souborů, které přijaly naše pozvání a doufáme, že se 
jim dětský folklorní festival líbil.

Příští rok se na vás budeme opět těšit již při 3. ročníku dět-
ského folklorního festivalu DFF Rohatec 2016. 

 Lukáš Slezák
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Hledáš smysluplnou a odpovědnou práci? Nejsi lhostejný/á ke svému okolí? Nehledej a přijď mezi nás!
Jsi občan ČR starší 18 let, máš maturitu, jsi bezúhonný/á s dobrou fyzickou a zdravotní kondicí?

N E V Á H E J !
Nabízíme stabilní fi nanční ohodnocení, kariérní růst, 6 týdnů dovolené, příspěvky na dovolenou, odchodné,

výslužné a řadu dalších výhod.
VÍCE INFORMACÍ SDĚLÍ ODBOR PERSONÁLNÍ,

KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE JIHOMORAVSKÉHO KRAJE, ÚZEMNÍ ODBOR HODONÍN
Velkomoravská 16, 695 29 Hodonín

KOUPÍM POLE V ROHATCI.

PETR ZLÁMAL, 603 871 034603 871 034
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Den otců v Rohatci 
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